
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2020  kwiecień-czerwiec 2020  ISSN 2543-6074

Czytaj w aktualnym numerze!

Cała Polska szyła maseczki, Cała Polska szyła maseczki, 
szyła więc też nasza Gmina!szyła więc też nasza Gmina!

czytaj na str. 10czytaj na str. 10czytaj na str. 6-7czytaj na str. 6-7 czytaj na str. 14czytaj na str. 14

Wywiad z Kierownikiem Wywiad z Kierownikiem 
Ośrodka Pomocy Ośrodka Pomocy 
Społecznej Społecznej 
w Gminie w Gminie 
Nowa SólNowa Sól

W GMNIE POWSTAJĄ KOLEJNE CZTERY W GMNIE POWSTAJĄ KOLEJNE CZTERY 
NOWE PLACE ZABAW!NOWE PLACE ZABAW!

czytaj na str. 3czytaj na str. 3

To będzie prawdziwy To będzie prawdziwy 
raj dla dzieciaków…raj dla dzieciaków…

150 tys. zł na ratowanie 150 tys. zł na ratowanie 
kościoła w Lubięciniekościoła w Lubięcinie



16 LAMP PRZY NOWEJ 
DRODZE W STANACH.

EKO PIEC W LIPINACH.

W LUBIESZOWIE W RUCH POSZŁY 
SZPACHLE, FARBY I PĘDZLE.

W zeszłym roku 
(czerwiec 2019) w m. 
Stany miała miejsce 
inwestycja związana z 
budową drogi na od-
cinku prowadzącym 
do ścieżki rowerowej. 
Wtedy też nawierzch-
nia z frezowiny została 
zastąpiona dywanem 
asfaltowym. Teraz w 
ramach kontynuacji 
ww. zadania przy dro-
dze zamontowane zo-
stały nowe lampy le-
dowe wraz ze słupami, 
dokładnie 16 sztuk o 
ciepłym ubarwieniu. 
Wykonawcą była fir-
ma „BURAK” Usługi 
Elektro-Budowlane z 
Bytomia Odrzańskiego, 
a koszt zadania wła-
snego gminy wyniósł 
blisko 110 tys. zł. Ce-
lem wspomnianej in-
westycji drogowej jest 
zapewnienie bezpie-
czeństwa nie tylko kie-
rowcom samochodów, 
ale przede wszystkim 
rowerzystom podążają-
cym w kierunku szlaku 
rowerowego pn. „Kolej 

Troszcząc się o jakość 
wdychanego powietrza 
należy dawać przykład 
z góry – zgodnie z tą 
maksymą Gmina Nowa 
Sól dokonała zakupu 
nowego pieca ogrzewa-
jącego salę wiejską w 

Lipinach. Poza tym jest 
to inwestycja, która w 
przyszłości zaoszczędzi 
czas i pieniądze oraz za-
pewni wygodę ogrzewa-
nia. Stary, olejowy piec 
znajdujący się w tamtej-
szej kotłowni został za-

W związku z zawie-
szeniem zajęć dydak-
tyczno-wychowawczych 
(od 15.03.2020 r.) spo-
wodowanym pandemią 
koronawirusa SARS-
-CoV-2 szkoły zosta-
ły zamknięte, a nauka 
przeszła na tryb zdalny. 
Szkoła Podstawowa w 
Lubieszowie w pełni wy-
korzystała chwilę, kiedy 
to uczniowie pozostali w 
domach. W tym czasie 
został przeprowadzony 
remont  gabinetu peda-
goga, sali lekcyjnej kla-
sy trzeciej oraz kantorek 
nauczyciela wychowania 
fizycznego, potocznie 
zwany „katedrą wuefi-
sty”.  Zakres przepro-
wadzonych prac obej-
mował szpachlowanie 
i malowanie ścian oraz 
sufitów, a także montaż 

BUDOWA ZJAZDÓW/WJAZDÓW NA POSESJE W CHEŁMKU.
Ponad rok temu zakoń-

czyła się inwestycja dot. 
remontu drogi gminnej 
w m. Chełmek.  Remon-
tem był wówczas objęty 
odcinek o długości 150 
m, a nowa nawierzch-
nia została wykonana z 
kostki granitowej.  Już 
wtedy mieszkańcy zwra-
cali szczególną uwagę 
na potrzebę budowy 
zjazdów/wjazdów na 
posesje znajdujące się 
przy ww. odcinku drogi. 

Jak się okazuje, warto 
było trochę poczekać, 
prace ruszyły z począt-
kiem kwietnia br. „Jest 
to kontynuacja poprzed-
niego zadania. Pomimo 
ograniczeń związanych z 
epidemią koronawirusa, 
staramy się realizować 
wszystkie wyznaczone 
cele i nie wstrzymywać 
inwestycji. Ta sytuacja 
wpłynęła na reorganiza-
cję standardowej pracy 
Urzędu,  nie ułatwia też 

Prace zakończyły się w terminie, mieszkańcy 
mają już nowe podjazdy!

Teraz na most w Stanach 
z powodzeniem można 
wybrać się nawet w nocy.

na rower” i największej 
atrakcji turystycznej w 
regionie jaką jest za-
bytkowy most kolejo-
wy w Stanach. 

nowych mebli. „Remont 
był konieczny, bowiem 
płaskie, pomalowane 
powierzchnie szybko 
ulegają zabrudzeniom i 
zadrapaniom w codzien-
nym kontakcie z setkami 
uczniów”-powiedziała 
dyrektor szkoły, Pani 

Beata Artwińska.  Mamy 
nadzieję, że nieco od-
mieniona przestrzeń bę-
dzie sprzyjać skupieniu 
i efektywnej pracy z 
dziećmi i młodzieżą, na 
powrót których wszyscy 
czekają już z niecierpli-
wością!

stąpiony profesjonalnym 
urządzeniem spalającym 
biomasę (pellet), jest to 
ekologiczne i bezpieczne 
dla środowiska rozwią-
zanie. Montażem pieca 
i wymianą niezbędnych 
elementów zajęła się fir-
ma „Probud” Sebastian 
Dysiewicz z Sedliska.

pracy wykonawcom, jed-
nak chcemy, aby wszyst-
ko przebiegało zgodnie z 
wcześniej wyznaczonym 

harmonogramem. Dokła-
damy wszelkich starań, 
aby przetrwać ten trudny 
dla nas wszystkich okres 

i dalej dbać o potrzeby 
naszych mieszkańców.”- 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.
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W GMNIE POWSTAJĄ KOLEJNE CZTERY NOWE PLACE 
ZABAW!  TO BĘDZIE PRAWDZIWY RAJ DLA DZIECIAKÓW. 

ZACZYNAMY EKSTREALMANĄ JAZDĘ W CHEŁMKU!

W dniu 14 maja br. 
zawarta została umowa 
pomiędzy Gminą Nowa 
Sól, reprezentowaną przez 
Wójta Gminy Izabelę Boj-
ko  przy kontrasygnacie 
Skarbnika Gminy – Ju-
styny Anteckiej-Klimek, a 
firmą MAGIC GARDEN 
Sp. z o.o., reprezentowaną 
przez Dyrektora Domini-
ka Greinerta. W praktyce 
oznacza to, że właśnie 
rozpoczął się proces reali-
zacji zadania pn. „Montaż 
małej architektury – bu-
dowa placów zabaw w 
miejscowościach Gminy 
Nowa Sól”. Inwestycja z 
pewnością ucieszy naj-
młodszych mieszkańców 
Nowego Żabna, Kiełcza, 
Wrociszowa oraz Stanów, 
bo to właśnie tam powsta-
ną dla nich nowe miejsca 
rozrywki! Dobra wiado-

mość jest również taka, 
że skorzystać z nich będą 
mogły jeszcze w te waka-
cje, ponieważ wykonawca 
zobowiązał się zrealizo-
wać przedmiot umowy 
do końca 31 lipca 2020 r. 
Łączny koszt ww. inwe-
stycji to ponad 233 tys. zł. 
Gdzie dokładnie powstaną 
nowe place zabaw?

- Nowe Żabno-plac przy 
Klubie Seniora (dz. nr 
238/2) 

- Kiełcz-plac przy no-
wym boisku (dz. nr 170/5) 

- Stany-plac przy siłow-
ni napowietrznej (dz. nr 
768/1) 

- Wrociszów-w miejscu 
istniejącego placu zabaw 
(dz. nr 72/5) 

„Celem realizacji pro-
jektu jest budowa pla-
ców zabaw przyjaznych 
dla dzieci, ale także ich 

Miłośnicy ekstremalnej 
jazdy na BMX-ach, hulaj-
nogach, deskorolkach i rol-
kach doczekali się finiszu 
inwestycji! Miniskatepark 
powstał w sąsiedztwie pla-
cu zabaw, siłowni napo-
wietrznej i terenu pikniko-
wego. Wybór lokalizacji 
był oczywisty. 4 atrakcje w 
jednym miejscu stwarzają 
idealny kompleks sporto-
wo-rekreacyjny dla dzie-
ci, młodzieży i dorosłych. 
Dokumentacja projektowa, 
wykonanie podbudowy 
nawierzchni oraz montaż 
urządzeń wyniosły blisko 
120 tys. zł. Mieszkańcy 
mają do dyspozycji mini 
rampę i 2 poręcze do ślizgu. 
Zamontowano również 2 
ławki parkowe, 2 ławki 

 - pierwszy na świecie skatepark powstał w latach 
siedemdziesiątych w Australii i funkcjonuje do 
dnia dzisiejszego. Skateboarding miał jednak 
swoje początki w Kalifornii, dlatego też oficjal-
nie przyjmuje się, że to właśnie tam wybudowa-
no pierwszy tego typu obiekt (1976 r.);

 - największy skatepark znajduje się w Chinach, 
został wybudowany w 2005 roku i zajmuje po-
wierzchnię 13 700 m2;

 - w Polsce sport ten zaczął rozwijać się w latach 
1980-1990, przez niektórych uznawany jest na-
wet jako forma sztuki;

 - osobę uprawiającą tę aktywność nazywamy ska-
terem lub skateboarderem;

 - 21 czerwca obchodzony jest Światowy Dzień 
Deskorolki

opiekunów. Wraz z sąsia-
dującymi siłowniami ze-
wnętrznymi będą tworzyły 
atrakcyjne przestrzenie 
sportowo - rekreacyjne. 
Podczas gdy dzieci będą 
bawiły się na placu, rodzi-
ce będą mogli korzystać 
z siłowni, mając jedno-
cześnie swoje pociechy w 
zasięgu wzroku. Najważ-

niejsze są jednak atrakcje, 
które zostały dobrane tak, 
aby pobudzać wyobraźnię 
dzieci oraz ich rozwój fi-
zyczny. Mają to być przede 
wszystkim bezpieczne 
miejsca do zabawy, które 
będą chętnie odwiedzane 
i mam nadzieję, okażą się 
prawdziwym rajem dla 
dzieciaków.” – mówi Wójt 

Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

W budżecie Gminy 
Nowa Sól co roku przewi-
dywane są środki na budo-
wy nowych placów zabaw 
po to, aby każda miej-
scowość systematycznie 
wzbogacała się o tego typu 
miejsca rozrywki dla naj-
młodszych mieszkańców.

Powyższe elementy wyposażenia placu zabaw są wyłącznie poglądowe 
i w rzeczywistości mogą się nieznacznie różnić. 

młodzieżowe oraz kosze 
na śmieci. Obiekt jest ogól-
nodostępny, w związku z 
czym każdy może przyjść 
w dowolnej chwili, by so-
bie pojeździć. Co ciekawe, 
to nie koniec inwestycji w 
tym miejscu! Gmina wła-
śnie opracowuje plan zago-
spodarowania 75 ha działki 
o kolejne urządzenia rekre-
acyjne dla młodzieży. Do 
tego tematu z pewnością 
jeszcze powrócimy.

 „Budowa skateparku jest 
wynikiem niemal jedno-
myślnego głosu mieszkań-
ców Chełmka, wyrażonego 
we wcześniej przeprowa-
dzonej ankiecie. To właśnie 
oni wskazali jaką nową 
atrakcję chcą mieć w swojej 
miejscowości. Informację o 

👉  Ciekawostki:planach związanych z bu-
dową przekazywaliśmy w 
zeszłym roku, dziś mamy 
oddany do użytku pierwszy 
w gminie wiejskiej Nowa 
Sól tor do uprawiania spor-
tów ekstremalnych. Z pew-
nością ucieszy to fanów 
mocnych wrażeń. Apeluję 
jednak o rozsądek i stosow-
ne zachowanie się podczas 
korzystania z atrakcji. Ży-
czę Wam bezpiecznej jaz-
dy, uważajcie na siebie!” 
– mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko. Zgodnie 
z projektem będą to place 
zabaw dla dzieci w różnym 
wieku, stąd też poszczegól-
ne jego elementy zostały 
dobrane tak, aby zadowolo-
ne były nie tylko maluchy, 
ale również te nieco starsze 
dzieci. W skład każdego 
placu zabaw wejdą: duży 
zestaw zabawowy (np. ze 
zjeżdżalnią, tunelem, bal-
konikiem, sklepikiem itp.), 
huśtawki wahadłowe i wa-
gowe, bocianie gniazdo, 
sprężynowe bujaki oraz 
ławki. Z niecierpliwością 
czekamy na otwarcie!
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WÓJT I SOŁTYS ZADBALI 
O PRZYDROŻNY KRZYŻ.

REMONT DACHU 
BUDYNKU „KLUB 
SENIOR +” 
W NOWYM ŻABNIE.Ważny dla chrześcijan 

symbol będący wyznacz-
nikiem sfery sacrum zo-
stał przeniesiony w nowe 
miejsce. Był to zabieg 
konieczny, ponieważ do 
tej pory krzyż znajdował 
się na terenie prywatnym. 
„Dzięki temu działaniu 
mogliśmy odpowiednio 
zagospodarować teren 
wokół krzyża, który sta-
nowi wielkie osiągnięcie 
ludowej sztuki sakralnej. 
Bardzo ważne jest zatem, 
aby był on odpowiednio 
uporządkowany, zadba-
ny, zachowujący wszelkie 
elementy charakterystycz-
ne dla powagi miejsca. 
Chciałabym również, aby 
był to dobry przykład dla 
innych sołectw posiadają-
cych takie miejsca. Wraz z 
nadejściem wiosny zawsze 
robimy porządki w swoich 
ogródkach, a takie skwerki 
są przecież ogródkami całej 
wioski, świadczą o gospo-
darzu wsi i są wizytówką 
wszystkich mieszkańców. 

W zeszłym roku po ge-
neralnym remoncie został 
oddany do użytku budynek 
po byłej świetlicy w No-
wym Żabnie. Obiekt został 
wówczas odpowiednio 
przystosowany do potrzeb 
działalności Klubu - dla 
osób starszych i niepełno-
sprawnych. Wykonanie 
inwestycji opiewało na 
kwotę 167.450,40 zł. Pra-
com remontowym nie zo-
stał poddany jednak dach. 
Mimo, że był w opłakanym 
stanie, to na swoją kolej 
musiał poczekać do tego 
roku. Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko posta-
nowiła dłużej nie zwlekać, 
bo jak twierdzi „szkoda by 
było, aby świeżo przepro-
wadzona inwestycja uległa 
poważniejszym uszkodze-
niom ze względu na stare i 
niespełniające swojej funk-

cji pokrycie dachowe. Zły 
stan techniczny z biegiem 
czasu mógł zagrażać całej 
konstrukcji dachu. Z budże-
tu gminy na jego wymianę 
przeznaczyliśmy 88.191,00 
zł brutto. Ze względu na 
panującą pandemię działal-
ność klubu została chwilo-
wo zawieszona, fachowcy 
mieli zatem pełną swobodę 
na placu budowy.”. Prace 
budowlane, tak jak w ze-
szłym roku, zostały powie-
rzone firmie - Sebastian Dy-
siewicz Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno Handlowo-
-Usługowe „Probud” z Sie-
dliska. Termin zakończenia 
inwestycji przewidywany 
był na 30 września br., ale 
prace przebiegły w eks-
presowym tempie, dzięki 
czemu Klub Seniora Nowe 
Żabno jest już wyremonto-
wany… w komplecie!

Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojka oraz  Sołtys wsi Przemysław Ficner przy 
współpracy i porozumieniu z proboszczem parafii św. Michała Archanioła w No-
wej Soli ks. Andrzejem Oczachowskim zajęli się sprawą przydrożnego krzyża w 
Nowym Żabnie. 

KAPITALNY REMONT ORLIKA. 

Kluczowym aspektem 
związanym z właściwą 
eksploatacją budynków 
jest utrzymanie wymaga-
nego i należytego stanu 
technicznego i estetyczne-
go obiektu, w okresie jego 
użytkowania. Nie ulega 
zatem żadnej wątpliwości, 
że przy częstym korzysta-
niu z „Orlika”, zniszczeniu 
ulega przede wszystkim 
zaplecze, w którym znaj-
dują się szatnia, toalety i 
łazienka. „Wnętrze szatni 
pozostawiało wiele do ży-
czenia, niezwłocznej inter-
wencji wymagało również 

pokrycie dachowe budyn-
ku. Budowanie nowych 
obiektów zawsze wiąże się 
z ich późniejszym utrzy-
maniem i inwestowaniem 
w remonty. Właśnie tego 
potrzebował nasz Orlik. W 
tym przypadku samo „od-
świeżanie ścian” było nie-
wystarczające. Konieczny 
był remont generalny i to 
nie tylko w środku, ale też 
na zewnątrz…” – mówi 
dyrektor szkoły Pani Beata 
Artwińska. Wyżej wspo-
mnianemu generalnemu 
remontowi został poddany 
dach oraz wnętrze budyn-

ku: sufity, ściany i podłogi. 
W ramach zadania wyłożo-
no nowe kafelki, wymie-
niono również armaturę w 
łazience i toalecie. Koszt 
inwestycji wyniósł łącznie 
ponad 130 tys. zł, środki 
przeznaczone na ten cel 
pochodziły z budżetu gmi-
ny. Dobra wiadomość jest 
również taka, że w związku 
ze znoszonymi obostrze-
niami wprowadzonymi 
wcześniej przez sytuację 
epidemiologiczną w kraju, 
sukcesywnie otwierane są 
obiekty sportowe znajdu-
jące się na terenie naszej 

Orlik przy Szkole Podstawowej w Lubieszowie funkcjonuje już od ładnych 
paru lat. Obiekt jest ogólnodostępny oraz darmowy przez cały dzień, choć 
trzeba się liczyć z tym, że w godzinach zajęć lekcyjnych korzystają z niego 
uczniowie w ramach wychowania fizycznego.

gminy. Miłośnicy sportu 
mają wiele możliwości 
do wyboru, a po tylu ty-
godniach przebywania w 
domu – wszelkiego rodzaju 
aktywność fizyczna jest jak 

najbardziej wskazana!
Orlik w Lubieszowie 

czynny jest od poniedział-
ku do piątku w godz. od 
16:00 do 20:30 oraz w so-
boty w godz. 9:00-14:00.

Zachęcam, zwłaszcza, że 
pogoda sprzyja.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. Sołtys No-
wego Żabna zwraca nato-
miast uwagę na inny istot-
ny szczegół „Cieszy mnie 
fakt, że w końcu udało nam 
się znaleźć dobre miejsce 
dla krzyża, że finisz sprawy 
nastąpił właśnie tuż przed 
Świętami Wielkiejnocy, w 
tym czasie, kiedy to oczy 
wszystkich osób zwrócone 
były w Jego stronę…”. 

Krzyże przydrożne sta-
nowią nieodłączny element 

krajobrazu gminy Nowa 
Sól i mają swoją historię, są 
przejawem ludowej poboż-
ności i religijności. Wzno-
szono je między innymi dla 
uczczenia ważnych wyda-
rzeń, a także w podzięce 
za otrzymane łaski, wyzna-
czały koniec i początek wsi. 
Ich zadaniem była również 
ochrona przed anomaliami 
pogody, nagłymi nieszczę-
ściami oraz epidemiami, co 
w obecnym czasie nabiera 
szczególnego znaczenia i 
jest wciąż jak najbardziej 
aktualne. 

Krzyż w nowym miej-
scu został przyozdobio-
ny dekoracją ze wstążek 
i kwiatów oraz otoczony 
tradycyjnym niskim ogro-
dzeniem. Bezpośrednio 
do niego prowadzi dróżka 
wykonana z kostki, wokół 
zostały wyłożone ozdobne 
kamyki, posadzone krze-
wy, rośliny zielone i drzew-
ka. Zamontowano również 
dwie ławki, na których 
można spocząć podczas 
modlitwy. 

Prace obejmowały wymianę pokrycia 
dachowego wraz z orynnowaniem.
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PODZIĘKOWALI PERSONELOWI MEDYCZNEMU 
ZE SZPITALA W NOWEJ SOLI.

Bezinteresowna i 
jakże piękna inicjaty-
wa wszystkich pracow-
ników naszej szkoły 
zasługuje na ogromną 
pochwałę! Nauczyciele 
oraz personel placówki 
edukacyjnej postanowi-
li wesprzeć służbę me-
dyczną słodkimi sma-
kołykami, a wszystko 
po to, by dodać im sił 
i otuchy, bo to przecież  
Oni stoją na pierwszej 
linii frontu w walce z 
nieznanym wrogiem, 
który codziennie wyda-
je się silniejszy. „Nikt 

się nie zastanawiał, po-
mysł od razu został zre-
alizowany! Upiekliśmy 
i zawieźliśmy do szpita-
la 10 blach różnego ro-
dzaju ciast, w tym także 
rogale i babeczki. Na co 
dzień nie zdajemy sobie 
sprawy ile poświęceń 
wymaga praca w służ-
bie medycznej, chociaż 
w ten sposób chcieliśmy 
im wszystkim podzię-
kować…” – relacjonuje 
Pani Beata Artwińska, 
dyrektor szkoły. Do 
akcji przyłączyli się 
również uczniowie – 

najmłodsi mieszkańcy 
gminy wiejskiej Nowa 
Sól własnoręcznie wy-
konali w domach świą-
teczne kartki oraz laur-
ki z podziękowaniami. 
Wszystko trafiło do me-
dyków z nowosolskiego 
szpitala. Jednocześnie 
warto dodać, że był to 
czas, kiedy przypadał 
„Światowy Dzień Zdro-
wia”. W tym czasie my 
również dziękowaliśmy 
służbom medycznym za 
to, że w trudnych cza-
sach są zawsze naszym 
wsparciem i nadzieją. 

Szkoła Podstawowa w Lubieszowie podziękowała lekarzom, pielęgniarkom 
oraz całemu personelowi Wielospecjalistycznego Szpitala SPZOZ w Nowej 
Soli za pracę i poświęcenie w trudnym czasie pandemii.

Dyrektor szkoły Pani Beata Artwińska 
osobiście przekazała słodkości. 

W KIEŁCZU ODBYŁY SIĘ „KUCHENNE REWOLUCJE”?

Prawdą jest jednak, że 
zaplecze kuchenne znajdu-
jące się przy sali wiejskiej 
w Kiełczu zostało poddane 
rewolucyjnym zmianom. 
Na gruntowny remont 
dwóch pomieszczeń tam-

tejsza Sołtys wraz z Radą 
Sołecką i w porozumieniu 
z Wójtem Gminy przezna-
czyli z funduszu sołeckie-
go i budżetu Gminy ponad 
17 tys. zł. Do działania 
przystąpiła ekipa Usłu-

gi Budowlane Bud-Big 
Krzysztof Pultyn z Przy-
borowa. Zakres prac obej-
mował rozbiórkę sufitów 
podwieszanych i posadzek 
z płytek, oczyszczanie 
wszystkich powierzchni, 

Jeśli ktoś ma na myśli słynny program telewizyjny z Panią M. Gessler w roli 
głównej, to jego nadzieje mogą okazać się płonne. Bohaterki ze szklanego 
ekranu znanej stacji telewizyjnej w naszej gminie nie zobaczymy, przynaj-
mniej na razie... ale kto wie, co jeszcze wydarzy się w przyszłości?

wykonanie sufitu i ścian 
z płyt gipsowo-kartono-
wych ognioodpornych, 
wykonanie gładzi gipso-
wych, posadzek z płytek 
z kamieni sztucznych oraz 
malowanie. Zbędne pozo-
stałości, w tym gruz zosta-
ły wywiezione i zutylizo-
wane. Warto wspomnieć, 
że Gmina Nowa Sól już 

dużo wcześniej inwesto-
wała w salę, przeprowa-
dzając tam m.in. malowa-
nie ścian. Jak mówi znane 
polskie przysłowie „nie 
od razu Kraków zbudo-
wano”, małymi krokami 
idziemy do przodu!

W 2021 przewidywany 
jest kolejny etap remontu 
sali.

Na zdjęciu zaplecze kuchenne w trakcie remontu. Zaplecze kuchenne po remoncie.

Pamiętajmy jednak o 
tym, że lekarze i pielę-
gniarki stoją na straży 

naszego zdrowia przez 
cały rok, a małe gesty 
znaczą wiele!

BRATKI DLA PRZYBOROWA.
„Wiosna – cieplej-

szy wieje wiatr…” tak 
brzmią pierwsze słowa 
piosenki Skaldów, które 
przyświecały na począt-
ku kwietnia gospodarzom 
Przyborowa. Sołtys wsi 
Małgorzata Młynarek, 
Przewodniczący Rady 

Gminy Radosław Kołpa-
czek oraz Radny Robert 
Majewski tradycyjnie, 
jak co roku podjęli się 
kwiecistego wyzwania, 
a do akcji spontanicznie 
przyłączyli się też miesz-
kańcy. Bratki, dzięki któ-
rym na ulicach zrobiło się 

kolorowo i wesoło, zosta-
ły zakupione z funduszu 
sołeckiego w lokalnym 
ogrodnictwie z tere-
nu gminy (Stara Wieś). 
Dzięki nasadzeniom, 
wiosna zawitała w Przy-
borowie na dobre… pięk-
na inicjatywa, brawo!

Sołtys Przyborowa co roku organizu-
je akcję sadzenia kwiatów.
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ROZMOWA Z KIEROWNIKIEM OŚRODKA POMOCY SPOŁECZNEJ W GMINIE 
NOWA SÓL – PANIĄ EWELINĄ KOWALCZYK.

Na początek chyba 
najtrudniejsze pytanie, 
jak opisałaby Pani siebie 
w pięciu słowach?

- Rzeczywiście trud-
ne pytanie (śmiech)... na 
pewno jestem odpowie-
dzialna, pracowita, ambit-
na, empatyczna, kochają-
ca ludzi.

Wygrała Pani konkurs 
na stanowisko Kierow-
nika Ośrodka Pomocy 
Społecznej i od kwietnia 
zajmuje to stanowisko, 
jak dotychczasowe wra-
żenia?

- Pełnienie funkcji Kie-
rownika Ośrodka Pomo-
cy Społecznej w Gminie 
Nowa Sól jest dla mnie  
dużym zaszczytem i cieszę 
się bardzo, że wygrałam 
ten konkurs. Nie zapomi-
nam natomiast jak odpo-
wiedzialna jest to praca, 
że wiąże się z podejmo-
waniem trudnych decyzji 
na wielu szczeblach. Za-
daniem kierownika jest 
nie tylko samo kierowanie 
zespołem, rozdzielanie 
zadań w taki sposób, by 
osiągnąć określone zamie-
rzenia i cele, ale również 
dbanie o dobrą atmosferę 
wśród pracowników, co z 
mojego punktu widzenia 
jest bardzo ważne.

Z jakimi problemami 
zetknęła się Pani na po-
czątku pracy w naszej 
gminie?

- Mam 15 -letnie do-
świadczenie jako pracow-
nik socjalny i uważam, że 
każda gmina boryka się z 
podobnymi problemami. 
Ubóstwo, bezrobocie czy 
inne problemy nie są mi 
wcale obce, znam tę pracę 
bardzo dobrze. Myślę, że 
w szczególności należy 
skupić się na tym jakie 
podjąć działania by dane 
problemy przestały być 
negatywnymi aspektami. 
Wiem, że wymaga to bar-
dzo dużego nakładu pracy, 
ale nigdy nie uporamy 
się z nimi, gdy będziemy 
koncentrować się tylko na 

tym, jaki  wysiłek musimy 
włożyć, aby osiągnąć dany 
cel. Przede wszystkim na-
leży patrzeć na efekty, na 
pozytywne strony naszych 
działań, które przyczynią 
się do poprawy jakości 
życia klientów OPS.

Jakie Pani zdaniem 
trzeba mieć cechy i kom-
petencje, by wykonywać 
zawód pracownika so-
cjalnego?

- Pracownik socjalny 
musi posiadać wysokie 
kwalifikacje, które na-
kłada na niego ustawa 
o pomocy społecznej. 
Osoba wykonująca ten 
zawód  powinna być kom-
petentna, doświadczona 
życiowo, wzbudzająca 
zaufanie i posiadająca 
umiejętność  podejmo-
wania trudnych decyzji. 
Cechować ją powinna 
bezinteresowność, auten-
tyczność i wiarygodność. 
Empatia powinna być jej 
wizytówką. Powinna sza-
nować godność drugiego 
człowieka. Na pracowni-
kach socjalnych spoczywa 
wiele odpowiedzialnych i 
wymagających zadań, 
zwłaszcza jeśli chodzi o 
szeroko pojętą pracę so-
cjalną. W tym zawodzie  
ważna jest także wrażli-
wość i kultura osobista, 
a w wykonywaniu zadań 
profesjonalizm. By osoby 
podejmujące się tej pracy 
zawsze kierowały się za-
sadami etyki zawodowej, 
jak również zasadą dobra. 
To trudna i ciężka praca. 
Praca w dużej mierze na 
emocjach ludzi i niejed-
nokrotnie - co jest jesz-
cze trudniejsze - praca na 
emocjach dzieci, mówię 
tu o sytuacji gdy w rodzi-
nie dochodzi do odebra-
nia dziecka  w momencie 
stwierdzenia bezpośred-
niego zagrożenia jego ży-
cia lub zdrowia. W takich 
sytuacjach  pracownik 
socjalny musi zachować 
szczególną ostrożność i 
uczynić wszystko, aby 
dobro dziecka nie zostało 

naruszone, a zwłaszcza by 
nie doznało ono krzywdy 
fizycznej lub moralnej. To 
praca, która stawia ciągłe 
wyzwania, wielka odpo-
wiedzialność, a czasem 
niebezpieczeństwo.

Co jest najtrudniejsze 
w tej pracy, a co sprawia 
Pani satysfakcję?

- Pracując w Ośrodku 
Pomocy Społecznej na-
potykamy różne trudno-
ści, ponieważ jest to pra-
ca z człowiekiem, który 
ma problemy finansowe, 
zdrowotne,  wychowaw-
cze oraz wiele innych. 
Często wykonuje się obo-
wiązki zawodowe u osób 
uzależnionych nie tylko 
od alkoholu, ale i innych 
środków odurzających, 
sprawców przemocy. Po-
mimo, iż jest to bardzo 
trudna praca i nie widać 
jej efektów od razu, to 
sprawia mi ogromną sa-
tysfakcję. Dużą siłę i mo-
tywację do dalszej pracy 
daje mi świadomość,  że 
dzięki naszym działaniom 
komuś się pomogło, że 
ktoś pokonał swoje trud-
ności, uświadomił sobie 
ich przyczynę i zmienił 
swoje życie na lepsze.

Myślę, że warto przy-
bliżyć czytelnikom dzia-
łalność OPS - dobrze 
wiemy, że nie polega ona 
wyłącznie na przyzna-
waniu świadczeń finan-
sowych. Jakie inne dzia-
łania podejmuje OPS na 
rzecz mieszkańców?

- Niestety Ośrodki Po-
mocy Społecznej  koja-
rzą się wyłącznie  z wy-
płacaniem świadczeń, 
a praca ośrodków to w 
dużej mierze szeroko ro-
zumiana praca socjalna, 
której narzędziem jest nie 
tylko kontrakt socjalny, 
ale i pogłębiona diagnoza 
poprzez pracę narzędzia-
mi WRZOS (Wspólnota 
Robocza Związków Or-
ganizacji Socjalnych). O 
pracy socjalnej nie mówi 
się zbyt dużo, gdyż tak na-

prawdę w Ośrodkach Po-
mocy Społecznej brakuje 
dostatecznej ilości kadry, 
by każdy z tej formy po-
mocy skorzystał.

Proszę pokrótce wy-
jaśnić na czym polega 
program rządowy „Asy-
stent osobisty osoby 
niepełnosprawnej”,  do 
którego przystąpił rów-
nież Ośrodek Pomocy 
Społecznej Gmina Nowa 
Sól?

- Program „Asystent 
osobisty osoby niepeł-
nosprawnej” — edycja 
2019-2020 r. został opra-
cowany przez Minister-
stwo Rodziny, Pracy i 
Polityki Społecznej. Pro-
gram adresowany jest do 
osób niepełnosprawnych, 
posiadających orzeczenie 
o znacznym lub umiar-
kowanym stopniu nie-
pełnosprawności albo 
orzeczenie równoważne. 
Celem Programu jest 
wprowadzenie usługi asy-
stenta jako formy ogólno-
dostępnego wsparcia dla 
osób niepełnosprawnych. 
Osoby te będą miały 
możliwość skorzysta-
nia z pomocy asystenta 
min. przy wykonywaniu 
codziennych czynności, 
załatwieniu spraw urzędo-
wych czy podejmowaniu 
aktywności społecznej. 
Program ma na celu rów-
nież przeciwdziałanie dys-
kryminacji, wykluczeniu 
społecznemu osób nie-
pełnosprawnych poprzez 
umożliwienie im uczest-
nictwa w wydarzeniach 
społecznych, kulturalnych 
czy sportowych. Należy 
podkreślić, że dostępność 
usług asystenta powinna 
przyczynić się do umożli-

wienia prowadzenia przez 
osoby niepełnosprawne 
bardziej aktywnego i sa-
modzielnego życia.

Czy w razie trudnej 
sytuacji rodzinnej moż-
na zgłosić problem tele-
fonicznie?

- Wiele problemów 
zgłaszanych  jest telefo-
nicznie. Na każde zgłosze-
nie reagujemy niezwłocz-
nie. W momencie takiego 
zgłoszenia do miejsca 
zamieszkania rodziny lub 
osoby  jedzie pracownik 
socjalny i bada sytuację. 
Efektem zgłoszenia mogą 
być różne działania ze 
strony Ośrodka Pomocy 
Społecznej.

Czy można liczyć na 
pomoc doraźną w na-
głych wypadkach?

- W sytuacjach  zdarzeń 
losowych i  tragedii Ośro-
dek Pomocy Społecznej 
zawsze jest na  pierwszej 
linii frontu, bo człowiek 
potrzebuje pomocy tu i 
teraz. Staramy się poma-
gać także bezpośrednio 
osobom, które zgłaszają 
do nas informacje o nie-
szczęściach osób bliskich, 
sąsiadów lub zgłaszają się 
sami.

Czy ma Pani jakieś 
nowe plany i pomysły, 
których realizacja przy-
niosłaby wymierne ko-
rzyści dla klientów OPS?

- Mam wiele planów  i 
pomysłów  które przy-
niosłyby  nie tylko  ko-
rzyści dla klientów OPS 
ale i usprawniłyby pracę 
w Ośrodku. Wiele rzeczy 
funkcjonuje dobrze i w 

(ciąg dalszy na stronie 7.)
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300 METRÓW LEPU DO OCHRONY KASZTANOWCÓW!

STARY STAW I JODŁÓW POŁOŻONE SĄ W ODLEGŁYCH KRAŃCACH GMI-
NY, W NIEDŁUGIM CZASIE POŁĄCZY JE JEDNAK WSPÓLNA INWESTYCJA!

Wszystkiemu winne są 
niepozorne małe motylki 
szrotówki kasztanowco-
wiaczki, które jednocześnie 
stały się  najgroźniejszym 
szkodnikiem kasztanow-
ców na terenie całego eu-
ropejskiego kontynentu. 
Powszechnie stosowaną 
metodą walki ze szkodni-
kami jest zakładanie na pnie 
drzew specjalnych opasek 
lepowych, do powierzchni 
których przyklejają się zwa-
bione owady, wędrujące lub 

siadające na pniu drzewa. 
Właśnie taki zabieg ochron-
ny został przeprowadzony 
na drzewach znajdujących 
się przy drodze głównej w 
Stanach i w Lipinach. Na 
szczęście mogliśmy liczyć 
na pomoc Nadleśnictwa 
Nowa Sól, Lasy Państwo-
we, które podarowało Gmi-
nie Nowa Sól 20 rolek (po 
5 m każda) lepu ratującego 
życie naszym drzewom. 
Gmina dokupiła dodatko-
wo 2 rolki po 100 m. Wójt 

Gminy Nowa Sól składa 
ogromne wyrazy podzięko-
wania w stronę nadleśnic-
twa – „Dzięki Waszemu 
wsparciu, pracownicy Re-
feratu Gospodarczego od 
razu przystąpili do działa-
nia. Mam nadzieję, że lepy 
zapewnią stosowną ochro-
nę największemu zagłębiu 
kasztanowców w naszej 
gminie i jeszcze nie raz bę-
dziemy mogli cieszyć się 
ich pięknym kwitnieniem 
w maju oraz bogactwem 

Mieszkańcy tych miej-
scowości od lat zwracają 
szczególną uwagę na po-
trzebę budowy oświetle-
nia i zgodnie z zapowie-
dzią Wójta, Gmina Nowa 
Sól przygotowała plany. 
Teraz nadszedł czas na 
podejmowanie kolej-
nych kroków. 26 maja 
minął termin składania 
ofert przetargowych na 
budowę kablowej sieci 
oświetleniowej. Firmami 
wyłonionymi w drodze 
przetargu ogłoszonego 
przez Gminę Nowa Sól 
są ITINET R. Wojniusz, 
R. Wojniusz S.C. z sie-
dzibą w Zielonej Górze 
oraz JAROTEL SP. z o.o. 

z Legnicy. Obie inwesty-
cje opiewają na łączną 
kwotę prawie 130 tys. zł, 
a środki przeznaczone na 
ten cel pochodzą z bu-
dżetu Gminy.  Zamówie-
nie składa się z dwóch 
części: 

CZĘŚĆ I
 - Budowa kablowej sieci 
oświetleniowej niskie-
go napięcia w m. Stary 
Staw (etap I dz. nr 149, 
197/1)
 - ułożenie kablowej linii 
oświetlenia ulicznego,
 - słupy oświetleniowe 
aluminiowe anodowa-
ne stożkowo walcowa-
ne h=6m z fundamen-

tami – 11 szt.
 - gięte wysięgniki alu-
miniowe h=1180mm, 
L=600mm – 11 szt.
 - oprawy Led-55W – 13 
szt.

CZĘŚĆ II 
 - budowa kablowej sieci 
oświetleniowej 0,4 kV 
w m. Jodłów (zamó-
wienie obejmuje za-
kres etapu III, tj. dz. nr 
215 oraz 208/65 na Os. 
Sosnowym) :
 - ułożenie kablowej linii 
oświetlenia ulicznego,
 - zabudowę wolnostoją-
cych słupów oświetle-
nia drogowego, słupy 
aluminiowe anodowa-

Coraz częściej na młodych liściach kasztanowców zauważalne są małe brązowe plamki, które z czasem pokrywają całą ich po-
wierzchnię. W efekcie prowadzi to do przedwczesnego opadania liści nawet latem. Dlaczego tak się dzieje? 

Pracownik UG Pan Seweryn Frąckowiak z początkiem 
kwietnia przystąpił do akcji ratowania kasztanów.

owoców jesienią”. Efekty 
tej bitwy będzie widać  pod 
koniec lipca. Jeśli wtedy 

drzewa nadal pozostaną 
zielone, to będą zdolne 
przygotować się do zimy.

ne stożkowo walcowa-
ne z fundamentami,
 - zabudowę szafki 
oświetleniowej,
 - montaż opraw oświe-
tleniowych ledowych 
o ciepłym ubarwieniu, 

kształt zgodny z doku-
mentacją projektową.

Według planów oba 
zadania mają zostać zre-
alizowane wraz z koń-
cem listopada 2020 r. 

tych kwestiach zmian nie 
przewiduję. Natomiast 
widzę dużą konieczność 

(ciąg dalszy ze strony 6.) wzmocnienia działań w 
zakresie pracy socjal-
nej. Bardzo ważne jest 
pobudzenie aktywności 
społecznej, zainspirowa-

nie działań samopomo-
cowych tak, żeby ludzie 
wzięli swój los we własne 
ręce. Jest to trudne zada-
nie, ale szansę na jego re-

alizację widzę we współ-
pracy z władzami gminy 
oraz w realizacji progra-
mów i projektów ukierun-
kowanych na stwarzanie 

mieszkańcom możliwości 
rozwoju.

Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiał: Robert Kobus

(ciąg dalszy na stronie 8.)

DARY DLA NAJBARDZIEJ POTRZEBUJĄCYCH OSÓB W GMINIE.
22 maja br. w Urzę-

dzie Gminy Nowa Sól 
gościliśmy przedstawi-
cielki Wielobranżowej 
Spółdzielni Socjalnej 
Eden w Kożuchowie, 
Prezesa Zarządu – Mał-
gorzatę Pinczewską 
oraz Zastępcę Prezesa - 
Małgorzatę Nitkę, która 
jednocześnie sprawuje 
funkcję Sołtysa wsi Sta-
ry Staw. Była to wizyta 

niecodzienna, a zara-
zem bardzo szlachetna. 
Obie Panie przekazały 
na ręce Wójta Gmi-
ny Nowa Sól – Izabeli 
Bojko oraz Kierowni-
ka Ośrodka Pomocy 
Społecznej – Eweliny 
Kowalczyk paczki dla 
najbardziej potrzebują-
cych mieszkańców. To 
właśnie na barkach OPS 
spoczęła dystrybucja 

przekazanych darów za-
wierających żywność, 
środki chemiczne (żele 
i mydła antybakteryjne) 
oraz 360 sztuk mase-
czek ochronnych wy-
konanych z materiału 
medycznego posiadają-
cego certyfikat. Akcja 
odbyła się w ramach 
projektu Regionalnego 
Ośrodka Polityki Spo-

24.06.2020 r.  została podpisana umowa pomiędzy Wój-
tem Gminy Nowa Sól Izabelą Bojko przy kontrasygnacie 
Skarbnika Gminy Justyny Anteckiej-Klimek  a Prezesem 
Zarządu firmy JAROTEL Panem Jarosławem Szpytko.  
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TAK SIĘ TERAZ PREZENTUJE REMIZA OSP W LUBIĘCINIE!
Remont remizy to 

prezent dla OSP z oka-
zji Dnia Strażaka. W 
ramach zadania wyko-
nano nową elewację, 
wymieniono obróbki 
blacharskie – rynny, 
rury spustowe, parapety. 
Odmalowano również 
maszt. Prace związane 
z poprawą zewnętrzne-
go wizerunku siedziby 
OSP przebiegły szybciej 
niż zakładano. Wszyst-
kie czynności zosta-
ły powierzone firmie 
Usługi Budowlane Bu-

d-Big Krzysztof Pultyn 
z Przyborowa. Całość 
inwestycji wyniosła 47 
tys. zł, z czego 14 tys. 
zł, to środki finansowe 
z KSRG. Reszta została 
sfinansowana z budżetu 
Gminy. Na chwilę obec-
ną możemy zdradzić, że 
jeszcze w tym roku pew-
nych zmian doczeka się 
nasza druga jednostka 
– OSP w Przyborowie, a 
o szczegółach z pewno-
ścią będziemy informo-
wać Państwa na bieżąco 
„Dbając o wizerunek 

gminy, jesteśmy zobo-
wiązani również dbać 
o wygląd zewnętrzny 
budynków. Zaraz po 
drogach, to właśnie one 
stanowią wizytówkę 
mieszkańców. Jesteśmy 
przecież wzrokowcami. 
Sukcesywnie poddaje-
my renowacji zabytki 
znajdujące się na tere-
nie gminy, termomoder-
nizację przechodzą też 
budynki szkolne, od-
nawiamy sale wiejskie, 
teraz nadszedł czas na 
jednostkę ratowniczą. 

Mam nadzieję, że jej 
nowy wygląd spełnia 
oczekiwania wszyst-
kich zainteresowanych, 
szczególnie strażaków, 

a nasza gmina będzie w 
dalszym ciągu zmienia-
ła się na lepsze.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Na zdjęciu remiza przed remontem Remiza po remoncie

(ciąg dalszy ze strony 7.)

łecznej w Zielonej Gó-
rze, którego celem jest 
wspieranie podmiotów 
ekonomii społecznej, 
w tym ww. spółdzielni 
„W imieniu mieszkań-
ców dziękuję naszym 
darczyńcom za okazaną 
troskę. Jestem mile za-
skoczona, to wspaniała 
inicjatywa! Otrzyma-
ne dary są dowodem 
życzliwości, współczu-
cia oraz solidarności 
międzyludzkiej. Nie 
pierwszy raz okazało 
się, że w czasie pande-
mii możemy liczyć na 
pomoc Sołtysa Starego 
Stawu.” – powiedziała 
Wójt Gminy Nowa Iza-
bela Bojko.

Wielobranżowa Spół-
dzielnia „Eden” na co 
dzień organizuje przy-
jęcia okolicznościowe, 
komunie, imieniny, jak 
również świadczy usłu-

gi cateringowe na ze-
wnątrz – bankiety, kon-
ferencje, przygotowuje 
obiady dwudaniowe dla 
dzieci i młodzieży ze 
szkół podstawowych i 
gimnazjum w gminie 
Kożuchów. W lokalu 
„Eden” są wydawane 
posiłki dla osób doro-
słych z miasta i gminy 
Kożuchów skierowa-
nych przez Ośrodek 
Pomocy Społecznej. 
Spółdzielnia zajmuje 
się również sprzątaniem 
klatek schodowych. „W 
ramach działań połą-
czyliśmy dwa powiaty, 
gminę Nowa Sól i gmi-
nę Kożuchów z powia-
tem żagańskim, dokład-
nie gminą Małomice, w 
której prowadzimy Cen-
trum Integracji Społecz-
nej. Oprócz spółdziel-
ni socjalnej „Eden”, 
mamy spółdzielnię 
„Gorący Garnuszek”. 
W sumie prowadzę 
cztery placówki: w Ko-

żuchowie, Małomicach, 
Kostrzynie i Gorzowie 
Wlkp.” – relacjonuje 
Pani Małgorzata Nit-
ka. Podmioty ekonomii 
społecznej współpracu-
ją z Ośrodkami Pomocy 
Społecznej, stworzone 
są z myślą o ludziach 
długotrwale bezrobot-
nych i wykluczonych 
społecznie. Przez okres 
18 miesięcy mogą zdo-
bywać nowe umiejęt-
ności, mają zapewnio-
ne posiłki, świadczenia 
integracyjne oraz bilety 

miesięczne. Dzięki tym 
działaniom w samym 
Kożuchowie na rynek 
pracy wraca nawet do 
15 osób rocznie. „Ist-
nieje jednak problem z 
dojazdami, zwłaszcza w 
okresie wakacji, kiedy 
zawieszonych jest wiele 
kursów autobusowych. 
Przez pandemię jest po-
dobnie. Mamy jednak 
przykład Pani, która 
codziennie dojeżdża 10 
km rowerem. Pokazuje 
nam to, że jak ktoś chce, 
to potrafi! Najważniej-

sza jest determinacja.” 
– mówi Pani Małgorza-
ta Pinczewska. Wspar-
cie nie kończy się tylko 
na etapie uczestnictwa 
do centrum, Panie kon-
sekwentnie wspierają 
w poszukiwaniu nowej 
pracy, organizują na-
wet dowóz na rozmowę 
kwalifikacyjną. Działa-
ją skutecznie i nie szu-
kają poklasku, bo jak 
zgodnie twierdzą - wolą 
po cichu robić swoje i 
czerpać satysfakcję z 
pomocy drugiej osobie.

Wójt Gminy Nowa Sól, Kierownik OPS oraz Panie Prezes podczas spotkania 
rozmawiały również o możliwości stałej współpracy.
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OTWARTE PRZEDSZKOLA.

PROJEKT ZDALNA SZKOŁA W GMINIE 
NOWA SÓL.

To dobra wiadomość 
szczególnie dla tych 
rodziców, którzy z róż-
nych powodów nie mają 
możliwości pogodzenia 
obowiązków służbo-
wych z opieką w domu, 
a powierzenie jej innej 
osobie okazuje się nie 
lada wyzwaniem. Suk-
cesywnie wprowadzane 
są nowe etapy znoszenia 
ograniczeń związanych z 
COVID-19, a co za tym 
idzie, wielu z nas wraca 

Program nie przewiduje 
wkładu własnego ze stro-
ny samorządu, a na zakup 
sprzętu można wydać od 
35 tysięcy do 100 tysięcy 
złotych w zależności od 
liczby uczniów w określo-
nej gminie lub powiecie. 
Wniosek Gminy Nowa 
Sól o sfinansowanie zaku-
pu tabletów, laptopów oraz 
oprogramowania do pro-
wadzenia zdalnej edukacji 
spełnił wszystkie kryteria 
formalno-merytoryczne, a 
pozyskana kwota to blisko 
60.000,00 zł. Na oficjalne 
opublikowanie listy gran-
tobiorców czekaliśmy dłu-
go, ale było warto! Projekt 
jest odpowiedzią na obecną 
sytuację szkolnictwa zwią-
zaną z wprowadzeniem na 
obszarze Rzeczypospolitej 
Polskiej stanu epidemii, 
spowodowanym zakaże-
niami koronawirusem. Za-
mknięcie placówek oświa-
towych na wiele tygodni 
wymusiło nowe standardy 
przeprowadzania lekcji. 
Uczniowie zamiast w 
szkolnych ławach zasiadają 
przed monitorami kompu-
terów. Niestety wielu z nich 

Rodzicu, posyłając dziecko do przedszkola w cza-
sie pandemii, zastosuj się do następujących zaleceń:

 - aby zapewnić dziecku odpowiednią opiekę podczas 
pobytu w placówce, przekaż dyrektorowi istotne in-
formacje o stanie jego zdrowia;

 - zaopatrz swoje dziecko, jeśli ukończyło 4. rok życia, 
w indywidualną osłonę nosa i ust podczas drogi do 
i z placówki;

 - przyprowadź do placówki dziecko zdrowe – bez ob-
jawów chorobowych;

 - nie posyłaj dziecka do przedszkola, jeżeli w domu 
przebywa ktoś na kwarantannie lub w izolacji. 
Wówczas wszyscy musicie pozostać w domu oraz 
stosować się do zaleceń służb sanitarnych i lekarza;

 - wyjaśnij dziecku, żeby nie zabierało do przedszkola 
niepotrzebnych przedmiotów czy zabawek;

 - regularnie przypominaj dziecku o podstawowych 
zasadach higieny. Podkreśl, że powinno ono unikać 
dotykania oczu, nosa i ust, często myć ręce wodą z 
mydłem i nie podawać ręki na powitanie;

 - zwróć uwagę na odpowiedni sposób zasłania twarzy 
podczas kichania czy kasłania. Pamiętaj, że Ty także 
powinieneś je stosować, bo dziecko uczy się przez 
obserwację dobrego przykładu.

Od 6 maja placówki w Lubieszowie, Przyborowie, 
zamiejscowym oddziale w Kiełczu oraz w Lubięci-
nie czekają na dzieci. 

Od 1 kwietnia ruszył pro-
gram Ministerstwa Cy-
fryzacji  „Zdalna Szkoła”. 
Na ten cel przeznaczono 
w sumie ponad 180 mi-
lionów złotych.

do stałej siedziby pra-
cy. Ponowne otwarcie 
placówek ma odciążyć 
aktywnych zawodowo 
rodziców. Zachęcamy 
wszystkich mieszkań-
ców Gminy Nowa Sól 
do korzystania z tej 
możliwości, gwarantu-
jąc jednocześnie, że we 
wszystkich placówkach 
zostały przygotowane 
wewnętrzne procedury 
bezpieczeństwa zgod-
nie z wytycznymi GIS, 
Ministerstwa Zdrowia i 

„Bajkowa Przystań” w Przyborowie w pełnej 
gotowości i z radością przyjęła maluchów 
(fot. Justyna Sokołowska).

Ministerstwa Edukacji 
Narodowej. Obowiązują 
jednak pewne ogranicze-
nia. Pierwszeństwo do 
ponownego uczęszczania 
do przedszkoli mają dzie-
ci pracowników systemu 
ochrony zdrowia, służb 
mundurowych, pracow-
ników handlu, a liczba 
maluchów w jednym 
pomieszczeniu nie może 
przekraczać 12. Dowóz 
dzieci musi zostać za-
pewniony przez ich opie-
kunów. Wiadomość ta z 
pewnością wzbudzi entu-
zjazm u pociech, które z 
niecierpliwością czekały 
już na powrót do beztro-
skiej krainy zabaw.

nie posiada dostępu do in-
ternetu lub sprzętu, na któ-
rym może realizować pod-
stawy programowe. Projekt 
„Zdalna Szkoła” powstał 
w celu umożliwienia i uła-
twienia zdalnej edukacji, 
jak największej liczbie 
uczniów i nauczycieli. 

Dzięki przyznanemu 
dofinansowaniu Gmina 
zakupiła 19 laptopów Dell 
wraz z niezbędnym opro-
gramowaniem (systemem 
operacyjnym MS Windows 
10 Pro), myszkami i torba-
mi. 4 czerwca br. odbyło się 
oficjalne przekazanie ww. 
pomocy dydaktycznych 
dyrektorom placówek: Pa-
niom Beacie Artwińskiej 
i Ewie Drozdowskiej oraz 
Panu Sylwestrowi Buczyń-
skiemu. Podczas spotkania 
Wójt Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko poruszyła rów-
nież temat zapotrzebowa-
nia szkół w inne narzędzia 
do prowadzenia zajęć, jak 
i dalszych możliwości po-
zyskiwania tego typu gran-
tów. „Zdaję sobie sprawę z 
tego, że potrzeb jest zawsze 
dużo, a sprzęt często się 
zużywa. Mam nadzieję, że 

pozyskane przez Gminę 
dofinansowanie wpłynie na 
efekty nauczania w naszych 
placówkach oświatowych, 
zwłaszcza w okresie zdal-
nego trybu zajęć, a dyrekto-
rzy właściwie rozdysponują 
sprzęt wśród tych, którzy 
najbardziej go potrzebują. 
Na pewno nie poprzesta-
niemy na tym i będziemy 
sukcesywnie doposażać na-
sze szkoły, z korzyścią dla 
uczniów i nauczycieli.” – 
powiedziała wówczas Wójt 
Gminy Nowa Sól.

Niedługo potem Gmi-
na otrzymała informację o 
pozyskaniu kolejnego do-
finansowania w kwocie 55 
tys. zł w ramach programu 
„Zdalna szkoła plus”. Re-
asumując, w obu odsłonach 
programu otrzymaliśmy 
prawie 115 tys. zł na zakup 
sprzętu dla uczniów i na-
uczycieli.

Projekt jest realizowany 
w ramach Programu Opera-
cyjnego Polska Cyfrowa na 
lata 2014-2020, Osi Priory-
tetowej nr I „Powszechny 
dostęp do szybkiego Inter-
netu” działania 1. 1 „Wyeli-
minowanie terytorialnych 

różnic w możliwości dostę-
pu do szerokopasmowego 
internetu o wysokich prze-
pustowościach” dot. reali-
zacji projektu grantowego 
pn.: Zdalna Szkoła – wspar-

cie Ogólnopolskiej Sieci 
Edukacyjnej w systemie 
kształcenia zdalnego w

ramach Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regio-
nalnego.

Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko komputery dla szkoły w 
Lubięcinie przekazała na ręce Pani dyrektor Ewy Drozdowskiej.
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ZA A MOŻE NAWET PRZECIW?

150 TYSIĘCY NA RATOWANIE KOŚCIOŁA W LUBIĘCINIE.

Przypomnijmy, prace 
remontowe przy koście-
le rozpoczęły się w 2018 
roku.  Wyremontowa-
ny został już dach wraz 
sygnaturką, podjęto też 
wiele działań mających 
na celu przywrócenie bez-
piecznego użytkowania 
obiektu, w tym m.in.  usu-
nięto stan awaryjny ścian 
słupowo-ryglowych z 
wypełnieniem ceglanym. 
„Zabytek był w takim sta-
nie, że nawet wykonawca 
wycofał się z realizacji 
zadania. Na szczęście 
udało się znaleźć inną fir-
mę, która podjęła się temu 
wyzwaniu i mogliśmy do-
kończyć wszystko to, co 
zostało zaplanowane. Aby 
jednak uratować kościół, 
konieczne jest kontynu-
owanie działań, o które 
wciąż zabiegam. Temat 
ten został już poruszony 
na sesji w maju.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. 

Każda inwestycja za-
leży jednak od pozyska-
nego dofinansowania i 
determinacji wielu osób, 
ale czy wszyscy Radni w 

21 maja br. podpisa-
na została umowa po-
między Gminą Nowa 
Sól reprezentowaną 
przez Wójta Gminy Iza-
belę Bojko przy kon-
trasygnacie Skarbnika 
Gminy Justyny Antec-
kiej- Klimek, a Parafią 
Rzymskokatolicką pw. 
Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w Lubięci-
nie, zwaną dalej „Bene-
ficjentem”- reprezento-
waną przez proboszcza 
ks. Andrzeja Nowakow-
skiego.

Zawarta umowa 
jest wynikiem pod-
jętej uchwały nr 
XVII/127/2020 Rady 
Gminy Nowa Sól z 
dnia 18 maja 2020 
roku w sprawie udzie-

lenia dotacji celowej 
na przeprowadzenie 
prac konserwatorskich, 
restauratorskich oraz 
budowlanych przy ko-
ściele w Lubięcinie, 
wpisanym do rejestru 
zabytków województwa 
lubuskiego. Beneficjent 
otrzymał dotację celową 
w kwocie 150.000,00 zł 
na wykonanie w 2020 
roku remontu (zgodnie 
z kosztorysem) obiektu 
sakralnego znajdujące-
go się w Lubięcinie. W 
związku z tym, że ele-
menty budynku uległy 
licznym spękaniom i 
degradacji, konieczne 
jest przeprowadzenie 
kolejnych inwestycji 
w ramach II etapu. Od 
czerwca br. zadanie kon-

Powraca temat kościoła parafialnego pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
Lubięcinie!

gminie wiejskiej są jed-
nomyślni w tej sprawie? 
Podczas XVII Zwyczaj-
nej Sesji Rady Gminy 
Nowa Sól (18.05.2020) 
odbyło się głosowanie 
dot. podjęcia uchwały w 
sprawie udzielenia dotacji 
na przeprowadzenie prac 
konserwatorskich, restau-
ratorskich i robót budow-
lanych w zabytkowym 
kościele pw. Najświętsze-
go Serca Pana Jezusa w 
Lubięcinie, wpisanym do 
rejestru zabytków woje-
wództwa lubuskiego. Na 
14 obecnych Radnych, 
13 było za udzieleniem 
dotacji. Od głosu wstrzy-
mała się Radna Monika 
Ostrowska. Co prawda, 
bezwzględna większość 
głosów została uzyskana 
i bierna postawa Radnej 
nie wpłynęła na wynik 
głosowania, ale fakt ten 
świadczyć może o obo-
jętności  Radnej wobec 
losu kościoła w Lubięci-
nie i tym samym wobec 
wiernych należących do 
tamtejszej parafii.  Po co 
wstrzymywać się od gło-
su? Czy jest to postawa 
głosowania „za a może 

nawet przeciw”? Odpo-
wiedzi na pytanie udzie-
lił Przewodniczący Rady 
Gminy Radosław Kołpa-
czek:  „Od głosu wstrzy-
mujemy się zazwyczaj w 
sytuacji, gdy nie jest się 
pewnym czy uchwała jest 
korzystna dla wspólnoty 
(bądź dla osoby głosują-
cej) i po prostu nie chce 
się  przyłożyć  ręki do ja-
kiejś decyzji, a jednocze-
śnie nie chce się głosować 
przeciw, bo to nic  innego 
jak kategoryczne “nie”, 
a to może już być nega-
tywnie odebrane przez 
społeczeństwo… właśnie 
w takich okazjach wyko-
rzystuje się możliwość 
wstrzymania od głosu.”. 
Z kolei Radny z Cheł-
mka - Witold Zarek ku 
zaskoczeniu wszystkich 
wystąpił z propozycją 
rezygnacji z inwestycji 
dot. budowy oświetlenia 
w jego miejscowości na 
poczet ratowania zabytku. 
Wójt Gminy Nowa Sól za-
pewniła jednak, że nie ma 
takiej potrzeby, wszystkie 
inwestycje zaplanowane 
na ten rok będzie starała 
się zrealizować.

Podczas  podejmowa-
nia uchwały w sprawie 
ustanowienia roku 2020 
Rokiem Św. Jana Pawła 
II na terenie gminy Nowa 
Sól znów miała miejsce 
niezrozumiała sytuacja. 
Po raz kolejny na 14 
obecnych Radnych, 13 
było za podjęciem uchwa-
ły, a od głosu wstrzymała 
się jedynie Radna Moni-
ka Ostrowska. „Szkoda, 
nie trzeba mieć takiego 
samego zdania na każdy 
temat, ale nie rozumiem 
w jakim celu ma być 
stosowany taki zabieg, 
zwłaszcza gdy idea jest 
co najmniej szczytna? 
Podobna sytuacja miała 
miejsce w grudniu ubie-
głego roku podczas po-
dejmowania uchwały w 
sprawie budżetu gminy 
na 2020 rok” – komentuje 
Przewodniczący Rady i 
dodaje „Radna jest prze-
ciwna planowanym inwe-
stycjom w gminie, a co za 

tym idzie, także w swo-
im okręgu wyborczym? 
Czy może po prostu nie 
ma zdania na ten temat? 
Budżet przewiduje prze-
cież ważne zadania dla 
mieszkańców Lubieszo-
wa, w tym m.in. budowę 
drogi koło sklepu, remont 
szatni „Orlika”, wykup 
sieci wodociągowej od 
spółki „Gradus” (na Os. 
Słonecznym) czy przygo-
towanie dokumentacji na 
budowę drogi na Os. Nad 
Stawem.”.

Na chwilę obecną nie 
wiadomo jakie przesłanki 
kierowały Radną. Wia-
domo za to, że zabytek 
będzie dalej przywracany 
do stanu użytkowania, 
a z okazji 100. rocznicy 
urodzin papieża Polaka 
rok 2020 będzie w naszej 
gminie rokiem Św. Jana 
Pawła II. Przyjęty został 
również budżet gminy, a 
niektóre inwestycje są już 
zrealizowane!

tynuuje Firma Budowla-
no-Konserwatorska Ra-
fał Markowski Sp. z o.o. 
„Monumenti Muratore” 
z Żagania. W wyniku 

prac zostanie naprawio-
na nośność konstruk-
cyjna elementów, co 
umożliwi przywrócenie 
budynku do bezpiecznej 

eksploatacji. Nad pra-
widłowym przebiegiem 
prac czuwać będzie in-
spektor nadzoru Pan 
Marcin Gierstun.
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MIESZKAŃCU, POSIADANIE SKRZYNKI ODDAWCZEJ ORAZ STOSOWNEGO OZNAKO-
WANIA NUMEREM PORZĄDKOWYM POSESJI NALEŻY DO TWOJEGO OBOWIĄZKU!

UŚMIECH DZIECKA TO NAJCUDOWNIEJSZY DAR JAKI MOŻEMY OD NIEGO OTRZYMAĆ.

„Drodzy Państwo,
Poczta Polska S.A. 

informuje, że na terenie 
gminy Nowa Sól spora 
część mieszkańców nie 
posiada zainstalowa-
nych skrzynek oddaw-
czych, tj. skrzynek do 
których listonosz dorę-
cza korespondencję.

Sytuacja braku insta-
lacji skrzynek indywidu-
alnych oddawczych jest 
problematyczna dla obu 
stron, nie tylko dla ope-
ratora pocztowego, ale 
także dla adresata ko-
respondencji. Nadcho-
dząca korespondencja 
do osób które nie mają 
skrzynek indywidual-
nych oczywiście jest 
kierowana do doręcze-
nia. Listonosze, zarów-
no w przypadku przesy-
łek rejestrowanych jak i 
zwykłych zmuszeni są 
do pozostawiania zawia-
domienia (awiza) w za-
leżności od możliwości 
dostępu do posesji np. w 

drzwiach mieszkania lub 
w ogrodzeniu, rurach i 
rynnach PCV i stosowa-
nia innego rodzaju tym-
czasowych rozwiązań 
wskazywanych przez 
mieszkańców. Te sytu-
acje z kolei budzą wiele 
zastrzeżeń i kierowanie 
nieuzasadnionych skarg 
ze strony naszych klien-
tów, zarówno adresatów 
jak i nadawców przesy-
łek.

Przypominamy, iż w 
przypadku niedostoso-
wania się do obowiązku 
instalacji skrzynki indy-
widualnej przy lokalu, 
mieszkańcy narażają się 
na konieczność każdora-
zowego odbioru przesy-
łek z placówki poczto-
wej. Wizyta w placówce 
pocztowej wynika z bra-
ku możliwości skutecz-
nego i bezpiecznego do-
ręczenia korespondencji 
przez listonosza. W ta-
kich przypadkach każda 
przesyłka (kartka pocz-

towa, przesyłka listowa, 
gazetowa i reklamowa) 
będzie podlegała tzw. 
awizowaniu. Jednym 
słowem osobisty odbiór 
nawet zwykłych prze-
syłek może skutkować 
stratą czasu i wywołać 
niezadowolenie Klien-
tów. W przypadku braku 
możliwości doręczenia 
lub wydania zaawizo-
wanych przesyłek w pla-
cówce po upływie okre-
ślonego czasu, następuje 
zwrot korespondencji do 
nadawcy.

Prosimy również o 
zwrócenie uwagi, aby 
nieruchomość posiadała 
w widocznym miejscu 
oznaczenie tzn. tabliczkę 
adresową posesji z nu-
merem porządkowym. 
Brak oznaczenia, który 
jest także wymagany od-
powiednimi przepisami 
prawa powoduje często 
problemy w dostarcza-
niu korespondencji w 
sytuacji gdy przesyłki 

30 maja o dobre na-
stroje najmłodszych 
mieszkańców Wroci-
szowa dbała Sołtys wsi 
- Pani Beata Boś, która 
jak zwykle zaskoczyła 
wszystkich swoją po-
mysłowością. Nieco-
dzienne spotkanie od-
było się przy słynnym 
już w całej okolicy bo-
cianim gnieździe ulo-
kowanym przed domem 
Sołtysa. To właśnie w 
tym miejscu na wszyst-
kie dzieci czekały losy 
gwarantujące wygraną. 
Loteria odbyła się w 3 
kategoriach wiekowych, 
dzięki czemu szansę na 
nagrodę miała również 
młodzież. Fanty ufun-
dował „Super Gołąb”. 
„To był niesamowity 
dzień, cieszę się, że ko-

lejna spontaniczna akcja 
cieszyła się uznaniem, a 
rodzice i dzieci znów 
nie zawiedli. Co chwi-
lę zjawiały się kolejne 
rodziny, dzieci ciągnęły 
losy, robiliśmy wspólne 
zdjęcia, a oprócz tego 
każdy otrzymał małą 
niespodziankę. Niestety 
ze względu na obecną 
sytuację nie było moż-
liwości zorganizowa-
nia większej imprezy. 
Mimo wszystko, cho-
ciaż w ten sposób chcia-
łam wyróżnić dzieci w 
dniu ich święta. Mam 
nadzieję, że niespo-
dzianka się udała!” – re-
lacjonuje Sołtys Wroci-
szowa Beata Boś.

Dzień Dziecka obcho-
dzony jest 1 czerwca, 
kojarzy się głównie z 

radosną spontanicz-
nością i beztroską, tak 
charakterystycznymi 
dla czasu dzieciństwa. 
Podglądając działania 
Pani Sołtys można do-
strzec, że maksymalnie 
starała się sprostać po-
wyższym zasadom, jak 
również obecnie panu-
jącej sytuacji. „Gratu-
luję pomysłu. Najcen-
niejsze, co możemy 
dać swoim dzieciom, 
to nasz czas, który wart 
jest więcej niż najlep-
sze zabawki czy gry. 
Dziękuję Pani Sołtys za 
pamięć o najmłodszych 
mieszkańcach Wroci-
szowa, za poświęcenie 
im swojej uwagi oraz 
jak zwykle, pełną mo-
bilizację do działania! 
Myślę, że najlepszym 

Niestety na terenie gminy Nowa Sól spora część domostw nie posiada skrzy-
nek na listy oraz widocznej numeracji posesji. Gmina wielokrotnie upominała 
mieszkańców o spełnieniu tego obowiązku, jednak nie wszyscy potraktowali 
sprawę poważnie. W tej kwestii głos zabrała nawet Poczta Polska S.A. Do miesz-
kańców został wystosowany list, którego treść publikujemy poniżej: 

adresowane do Państwa 
doręcza listonosz za-
stępujący pracownika 
stale obsługującego ten 
obszar (np. z powodu 
urlopu czy też choroby 
„stałego” listonosza).

Ponadto w skrajnych 
przypadkach odpowied-
nia numeracja domu 
może uratować komuś 
życie. Poza listonosza-
mi, jeżdżą także służ-
by ratujące życie, straż 
pożarna czy policja dla 
których to brak ozna-
czenia nieruchomości 
też stanowi znaczny pro-
blem.”.

Warto nadmienić, że 
zgodnie z art. 47b usta-
wy z dnia 17 maja 1989r. 
Prawo Geodezyjne i 
Kartograficzne  (Dz. U. 
z 2017 r., poz. 2101 z 
późn. zm.), właściciele 
nieruchomości zabudo-
wanych lub inne pod-
mioty, które takimi nie-
ruchomościami władają, 
mają obowiązek umiesz-
czenia w widocznym 
miejscu na ścianie fron-
towej budynku tabliczki 
z numerem porządko-
wym, na której oprócz 

numeru porządkowego, 
musi zostać umieszczo-
na nazwa miejscowo-
ści. W przypadku, gdy 
budynek położony jest 
w głębi ogrodzonej nie-
ruchomości, tabliczkę z 
numerem porządkowym 
umieszcza się również 
na ogrodzeniu. Niedo-
pełnienie obowiązku 
umieszczenia na nieru-
chomości tabliczki z nu-
merem porządkowym, 
a także utrzymanie jej 
w nienależytym stanie 
podlega karze grzywny 
lub karze nagany (art. 
64 §1 Kodeksu Wy-
kroczeń Dz. U. 2013 r. 
poz.: 482). Natomiast o 
obowiązku (od 1 stycz-
nia 2013 r.) umieszcze-
nia skrzynki pocztowej 
mówią przepisy Ustawy 
Prawo Pocztowe oraz 
Rozporządzenie Mi-
nistra Administracji i 
Cyfryzacji w sprawie 
oddawczych skrzynek 
pocztowych. Drodzy 
Państwo, spełnienie tego 
obowiązku kosztuje nie-
wiele, a może ułatwić 
nam wszystkim komu-
nikację.

dowodem wdzięczności 
były jednak uśmiechy 
dzieci.” – powiedziała 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Mamy nadzieję, że w 
przyszłym roku wszy-
scy wspólnie uczcimy 
Dzień Dziecka - wielką 
fetą z Gminą Nowa Sól!

Sołtys Wrociszowa przygotowała również wiele gadżetów 
wzbudzających zainteresowanie ciekawskich maluchów.
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KOMUNIKAT.
Na terenie gminy Nowa 

Sól trwa inwentaryzacja 
wyrobów zawierających 
azbest poprzez sporzą-
dzenie spisu z natury. W 
związku z powyższym 
firma EPH Sp. z o.o. z sie-
dzibą w Lubawce) doko-
nuje oględzin posesji oraz 
dokumentacji fotograficz-

nej w celu zlokalizowania 
miejsca składowania azbe-
stu lub jego zastosowania 
na pokryciach dachowych. 
Firma wykonuje również 
ocenę stanu i możliwości 
bezpiecznego użytkowania 
wyrobów. Przewidywany 
termin zakończenia zada-
nia: lipiec 2020 r.

GMINNA SPÓŁKA WODNA NOWA SÓL DZIAŁA Z KORZYŚCIĄ 
DLA WSZYSTKICH MIESZKAŃCÓW.

Na terenie powiatu 
nowosolskiego funk-
cjonują cztery spółki 
wodne. Jedną z nich jest 
powstała w 2012 roku 
Gminna Spółka Wodna 
Nowa Sól, która posia-
da największy obszar 
działania i tym samym 
zrzesza największą licz-
bę członków. Spółka 
powstała z inicjatywy  
ambitnych, doświad-
czonych rolników i pra-
cowitych mieszkańców 
naszej gminy, którzy 
doskonale zdają sobie 
sprawę z tego, jak waż-
ną rolę w prowadzeniu 
gospodarstwa rolnego 
odgrywają urządzenia 
melioracji wodnej, czyli 
rowy. 

Na chwilę obecną 
spółkę tworzy aż 128 
członków. Przewodni-
czącym jest Pan Jacek 
Bednarek – rolnik z 
Nowego Żabna, a jego 
zastępcą Pan Paweł 
Bereżański – rolnik z 
Lubięcina. Obaj pracu-
ją na jej rzecz w tzw. 
czynie społecznym, 
za poświęcony czas 
i zaangażowanie nie 
otrzymują żadnego wy-

nagrodzenia, gdyż jak 
zgodnie twierdzą „każ-
dą pozyskaną złotówkę 
trzeba przeznaczać na 
cele, którym przyświeca 
powołanie spółki”. Te 
najważniejsze wymienia 
Przewodniczący Jacek 
Bednarek – „działamy 
przede wszystkim w 
ramach zadań określo-
nych w statucie, tj. od-
wadnianiu i nawadnia-
niu gruntów rolnych, 
polegających z kolei 
na odmulaniu urządzeń 
melioracyjnych, formo-
waniu skarp, usuwaniu 
zakrzaczeń i zadrzewień 
z dna rowów. Często 
tego rodzaju prace ozna-
czają odtworzenie  tych 
rowów w terenie. Na 
części urządzeń znaj-
duje  się zniszczona 
struktura przepustów  i  
zastawek,  które swoje 
początki mają jeszcze z 
okresu przedwojenne-
go i wymagają  natych-
miastowej odbudowy, 
udrożnienia, co oczywi-
ście wiąże się z ogrom-
nymi kosztami.”.

Budżet Gminnej  
Spółki Wodnej  Nowa 
Sól stanowią składki 

Lubuskiego – 10.000,00 
zł oraz Powiatu Nowo-
solskiego – 50.000,00 
zł. Na dzień dzisiejszy 
wiadomo już, że powiat 
przeznaczył na zadania 
spółki 25.000,00 zł.

Kiedyś problemem 
było odprowadzanie 
wody, teraz spółka sku-
pia swoje działania na 
zatrzymywaniu wody 
i jej retencją. Poziom 
wody gruntowej stale 
opada, dlatego istotne 
jest podejmowanie moż-
liwych przedsięwzięć  
w ramach programu 
Wód Polskich - „STOP  
SUSZY”, którego ce-
lem jest zwiększenie 
retencji na wsi, na po-
lach i na nieużytkach.  
Działania skupiają się 
głównie na  zatrzyma-
niu wody, szczególnie 
w miejscach, gdzie spa-
dła wraz z deszczem. 
Zarząd Spółki złożył 
w czerwcu wniosek do 
Wód Polskich o wspar-
cie finansowe w ramach 
działań małej retencji w 
celu kształtowania zaso-
bów wodnych na tere-
nach rolniczych. Jest to 
nowatorskie podejście 
do zarządzania reten-
cją korytową, odtwo-
rzeniem przybrzeżnych 
rozlewisk rzecznych, 

budową lub odbudową 
zastawek na rowach 
melioracyjnych.  Z po-
wodu postępującej su-
szy  PGW Wody Polskie 
przeznaczyło na ten cel 
w sumie 154,7 mln zł, 
przewidując 645 zadań 
inwestycyjnych na tere-
nie całej Polski. O tym, 
czy spółka otrzyma do-
finansowanie na sprzęt, 
będziemy informować 
Państwa na bieżąco.

„Dziękujemy osobom, 
które są z nami i zapra-
szamy do współpracy 
wszystkie osoby, którym 
zależy na rozwoju i po-
prawie funkcjonowania 
gospodarki melioracyj-
nej na naszym terenie. 
Mieszkańcy naszej gmi-
ny też są  beneficjentami 
gospodarki wodnej, dla-
tego tak ważne jest, by 
angażowali się w dzia-
łalność spółki – będąc 
jej członkami zgłaszali 
problemy dotyczące od-
wodnienia  gruntów, czy 
zatrzymywania wody 
w urządzeniach melio-
racyjnych celem na-
wodnienia upraw. Z do-
świadczenia wiemy, że 
tylko wspólne działania 
mogą przynieść pożą-
dane korzyści” – mówi 
przewodniczący spółki 
Jacek Bednarek.

członków oraz dota-
cje celowe z  budżetu 
gminy, budżetu Powia-
tu Nowosolskiego, jak 
również dotacje od Wo-
jewody, zależące jednak 
od wysokości wpłaca-
nych składek. W roku 
2019 sytuacja finanso-
wa spółki wyglądała 
następująco: z budżetu 
Gminy Nowa Sól  była 
to kwota 30.000,00 zł 
(o 10.000,00 zł więcej 
niż w latach ubiegłych), 
z Powiatu Nowosol-
skiego 25.000,00 zł (o 
5.000,00 zł mniej niż w 
latach ubiegłych) oraz 
10.000,00 zł od Woje-
wody Lubuskiego (o 
5.000,00 zł więcej niż 
wcześniej). Za łącz-
ną kwotę 84.960,00 zł 
udało się wykonać 8 
km 496 mb odmulenia, 
udrożnienia urządzeń 
melioracyjnych w miej-
scowościach: Rudno, 
Lubięcin, Lubieszów, 
Nowe Żabno, Ciepielów 
i Lelechów.

28 lutego br. odbyło 
się walne zgromadze-
nie członków spółki, w 
trakcie którego ustalono 
harmonogram prac na 
2020 rok. Zaplanowa-
no odbudowę urządzeń 
wodnych o łącznej dłu-
gości 10 km i 206 mb 
w miejscowościach: 
Przyborów, Rudno, 
Lelechów, Lubięcin. 
Wszystko zależy jednak 
od otrzymanej dotacji. 
Spółka liczy na dofi-
nansowanie od Gminy 
Nowa Sól w kwocie 
30.000,00 zł, Wojewody 

Walne Zgromadzenie Członków Spółki 
Wodnej w dniu 21.02.2020 r.
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SKORZYSTAJ Z DOTACJI W RAMACH 
PROGRAMU „CZYSTE POWIETRZE”.

ZAJĘŁA WYSOKIE MIEJSCE 
W KONKURSIE I ZOSTAŁA 
ZWOLNIONA Z EGZAMINU 
ÓSMOKLASISTY! 

Laia Hain z Zespo-
łu Edukacyjnego w 
Lubięcinie została 
laureatką Konkursu 
Przedmiotowego Ję-
zyka Niemieckiego 
organizowanego przez 
Kuratorium Oświaty w 
Gorzowie Wielkopol-
skim. Nasza uczenni-
ca była najlepsza nie 
tylko w szkolnej czę-
ści konkursu. Przede 
wszystkim wykazała 
się ogromną wiedzą na 
etapie rejonowym, w 
efekcie czego uzyskała 
wysoki wynik 90,5% i 
zdobyła 6. miejsce w 
województwie lubu-
skim. Nagroda zwalnia 
laureatkę z egzaminu 
ósmoklasisty z języ-
ka nowożytnego oraz 
otwiera drzwi do wie-
lu szkół ponadpodsta-
wowych. Serdecznie 

gratulujemy osiągnię-
cia sukcesu i życzymy 
dalszych wyzwań po-
magających odnaleźć 
najlepszą drogę do re-
alizacji ambitnych pla-
nów!

Bez wychodzenia z 
domu można starać się 
o dotację na wymianę 
kopciuchów i termomo-
dernizację budynków 
mieszkalnych. Wystar-
czy wejść na: www.gov.
pl/web/gov/skorzystaj-
-z-programu-czyste-po-
wietrze, wypełnić wnio-
sek, dołączyć do niego 

wymagane załączniki i 
podpisać go korzysta-
jąc z podpisu zaufanego 
lub kwalifikowanego 
potwierdzającego toż-
samość wnioskodawcy. 
Dla tych, którzy nie mają 
profilu zaufanego, nadal 
funkcjonuje dotychcza-
sowa ścieżka. Przy tej 
opcji należy zalogować 

10 czerwca 2020 r. uruchomiona została internetowa ścieżka składania wnio-
sków o dofinansowanie w ramach programu  „Czyste Powietrze”. E-wnioski są 
już dostępne w serwisie gov.pl. się na Portalu Beneficjen-

ta dostępnym na stronie 
internetowej właściwego 
wojewódzkiego funduszu 
ochrony środowiska i go-
spodarki wodnej. Należy 
wypełnić wniosek, który 
po wydrukowaniu i pod-
pisaniu, wraz z załączni-
kami, trzeba dostarczyć 
w wersji papierowej do 
WFOŚiGW lub gminy.

DBAMY O SIEBIE I O INNYCH!
Od 25 maja br. Urząd 

Gminy Nowa Sól jest 
otwarty dla interesan-
tów w każdy dzień, 
lecz tylko w sprawach 
pilnych i z zachowa-
niem podstawowych 
środków ostrożności. 
W trosce o bezpie-
czeństwo Państwa i 
pracowników urzędu, 
wewnątrz budynku 
(przy drzwiach) został 
umieszczony wolno-
stojący dozownik pły-
nu dezynfekującego, 
dzięki któremu odka-
żanie rąk odbywa się w 

scach publicznych. 
Prosimy wszystkich 
interesantów o korzy-
stanie z dezynfekato-
ra przed wejściem do 
urzędu - zapewniamy, 
że czynność ta jest 
szybka, łatwa i przy-

sposób bezdotykowy! 
Główną ideą urządze-
nia jest zapobieganie 
rozprzestrzenianiu się 
drobnoustrojów choro-
botwórczych w miej-

jemna. Zaleca się rów-
nież ograniczenie kon-
taktu z pracownikami 

poprzez rozmowę te-
lefoniczną, bądź drogę 
e-mailową.
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CAŁA POLSKA SZYŁA MASECZKI, SZYŁA WIĘC TEŻ NASZA GMINA!

Akcja zakończyła się uroczystym podziękowaniem na sesji.

Od 16 kwietnia 2020 
r. zaczęły obowiązywać 
nowe obostrzenia wpro-
wadzane przez rząd, czyli 
nakaz zasłaniania twarzy 
i nosa podczas przeby-
wania w przestrzeni pu-
blicznej. Gmina zakupiła 
materiał niezbędny do 
uszycia maseczek wielo-
krotnego użytku, a ochot-
nicy zasiedli do maszyn. 
W sumie zostało rozdys-
ponowanych ponad 7 ty-
sięcy sztuk niezbędnego 
do codziennego funkcjo-
nowania w czasie pande-
mii produktu. „Niektóre 
osoby i rodziny są już w 
posiadaniu maseczek za-
kupionych we własnym 
zakresie lub wykonanych 
własnoręcznie. W związ-
ku z powyższym, zwra-
cam się do Państwa z 
prośbą, abyście w miarę 
możliwości przekazywa-
li je (jeśli nie zamierzacie 
z nich korzystać) osobom 
lub rodzinom najbardziej 
potrzebującym. Dzięki 
Państwa pomocy i zaan-

18 maja br. w Nowym 
Żabnie odbyła się XVII 
zwyczajna sesja Rady 
Gminy Nowa Sól, podczas 
której zostały wręczone 
podziękowania osobom 
szczególnie zaangażowa-
nym w akcję „szyjemy 
maseczki dla mieszkań-
ców”.  „Przykładem troski 
o innych są przyjazne dło-
nie ludzi dobrej woli…” – 
tymi słowami rozpoczęła 
przemowę Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko, która następnie uho-
norowała wolontariuszy 
wraz z Przewodniczącym 
Rady Radosławem Ko-
łpaczkiem oraz Wice-
przewodniczącym Rady 
Krzysztofem Gąsiorem. 
W sali nie zabrakło też 
gromkich braw od wszyst-
kich przybyłych na sesję. 
„Dziękuję za bezintere-
sowną pomoc, trud i po-

Podziękowanie w formie dyplomu oraz kosza upominkowego z miodami otrzymały Panie: 

Spontaniczny początek „pospolitego ruszenia”.

i idąc tym tropem po-
stanowiła ofiarować 80 
sztuk maseczek!  Miesz-
kanki Wrociszowa też 
zakasały rękawy, dzięki 
czemu sytuacja stała się 
na tyle rozwojowa, że 
do pozostałych domostw 
trafiały kolejne partie. 
„Jestem mile zaskoczo-

na, nie spodziewałam się 
tak wielkiego odzewu! 
Po nagłośnieniu spra-
wy skontaktowały się ze 
mną kolejne osoby, które 
również chciały poma-
gać. Panie Anna Bart-
czak i Bożenna Makselan 
dostarczyły materiał i 
gumki, a Panie Patrycja 

Ciunajcis oraz Janeczka 
Miśko rozpoczęły szycie. 
Nie ukrywam, że naj-
większe wrażenie zrobiły 
na mnie słowa podzięko-
wania i łzy wzruszenia 
osób starszych. To napę-
dza do działania i mo-
tywuje jeszcze bardziej, 
pokazuje potrzebę nie-
sienia pomocy drugiemu 
człowiekowi…”– powie-
działa Sołtys Wrociszo-
wa.  

Sołtys Starego Stawu 
Małgorzata Nitka, Rada 
Sołecka oraz Pani Teresa 
Solińska i Pan Jan Gał-
ka również nie pozostali 
obojętni wobec trudnej 
dla nas wszystkich sytu-
acji i także przyłączyli 
się do akcji szycia ma-
seczek. Najpierw zadbali 
o swoich mieszkańców, 
później przystąpili do 
produkcji na skalę gmin-
ną, do której przyłączyli 
się również inni wolon-
tariusze. Gmina zakupiła 
materiał i gumki, a ochot-
nicy codziennie szyli po 
kilkaset maseczek. 

gażowaniu, dystrybucja 
maseczek będzie bardziej 
sprawiedliwa. Dziękuję 
za wyrozumiałość, ży-
czę dużo wytrwałości i 
zdrowia w tych trudnych 
dla nas wszystkich cza-
sach.” – apelowała wów-
czas na facebook’owej 
stronie Gminy Wójt Iza-
bela Bojko. „Pospolite 
ruszenie” największym 
odzewem cieszyło się 
we Wrociszowie, gdzie 
o swoich mieszkańców 
zadbała Sołtys wsi Beata 
Boś. Po tym, jak wraz z 
teściową wzięły sprawy 
w swoje ręce i obdarowa-
ły maseczkami,  a także 
rękawiczkami ochronny-
mi osoby samotne oraz 
seniorów, do pomocy 
przyłączyli się też inni 
ochotnicy. Jako pierw-
sza zgłosiła się  GRA-
CIARNIA u „Goni” z 
Małgorzatą Wirchanow-
ską na czele, która nie 
jest mieszkanką naszej 
gminy, ale o akcji dowie-
działa się z facebook’a 

Pakowaniem oraz dystrybucją maseczek 
zajęli się pracownicy Urzędu Gminy.

(ciąg dalszy na stronie 15.)

Małgorzata Nitka (Sołectwo Stary Staw) Małgorzata Rapiejko

Grażyna Kawszyn Katarzyna Ryżlewicz

14

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Nasze Wieści 
bezpłatny Biuletyn Informacyjny Gminy Nowa Sól 

ISSN 2543-6074

Redaguje kolegium
e-mail: promocja@gminanowasol.pl

tel. 68 888 62 15
Wydawca: 

Gmina Nowa Sól
67-100 Nowa Sól, ul. Moniuszki 3a

(ciąg dalszy ze strony 14.)

święcenie włożone w szy-
cie maseczek ochronnych 
dla mieszkańców naszej 
gminy. Dzięki owocnej 
współpracy, życzliwości i 
zaangażowaniu mogliśmy 
zadbać o bezpieczeństwo 
własne, naszych rodzin, 
znajomych i sąsiadów. 
Okazanie solidarności z 
miejscową społeczno-
ścią świadczy wyłącznie 
o Waszej woli pomocy 
drugiemu człowiekowi. 
Kryzysowa sytuacja była 

dla nas trudnym egzami-
nem, ale zdaliśmy go bar-
dzo dobrze. Wasza pomoc 

okazała się być na wagę 
złota!” ”- powiedziała na 
zakończenie Wójt. Tego 

dnia wyróżnione zostały 
osoby, które odpowiedzia-
ły na akcję szycia mase-

czek ogłoszoną na profilu 
facebook Gminy Nowa 
Sól. 

Urszula Ficner
W imieniu Pani Marianny Wiszniewskiej podziękowanie 
przyjęła Radna z Przyborowa Małgorzata Młynarek.

ZAKOŃCZENIE PRZEBUDOWY 
SIECI WODOCIĄGOWEJ.

Przedsiębiorstwo In-
stalacyjno-Budowla-
no-Usługowe „Szpa-
kowski” zakończyło 
już swoje prace w miej-
scowości Lubieszów, a 
„Marco” Marek Bereś w 
Ciepielowie. Inwestycja 
kosztowała blisko 320 
tys. zł, a środki finanso-
we pochodziły z budżetu 
gminy. Do końca wakacji 
ma również zakończyć 
się przebudowa sieci w 
Stanach i Lipinach (pra-

ce wykonuje firma FU-
NAM Sp. z o.o.). Ostat-
nim etapem będzie teraz 
odtworzenie nawierzchni 
drogowych, które zostały 
naruszone w wyniku ro-
bót. Ta część inwestycji 
również została sfinan-
sowana z budżetu gminy 
- koszt opiewał na kwotę 
ponad 1 mln zł! Zadanie 
zostało zrealizowane z 
myślą o poprawie jakości 
wody dla mieszkańców 
gminy.

DROGONIÓW I STARA WIEŚ ZYSKAJĄ NOWE 
URZĄDZENIA SIŁOWE.

Zgodnie z ideą do-
posażania terenów re-
kreacyjnych w gminie 
Nowa Sól o nowe ele-
menty, zyskać muszą 
również te mniejsze 
miejscowości. Nie-
bawem na placu w 
Drogoniowie (przy 

przystanku) zostaną 
zamontowane 2 urzą-
dzenia siłowe oraz ła-
weczki, zostanie wyko-
nana również ścieżka 
mineralna. W Starej 
Wsi planowane jest do-
posażenie istniejącej 
już siłowni o kolejne 

INWESTYCJE DROGOWE, KTÓRE RUSZĄ 
JESZCZE W TYM ROKU.

Pierwszą z inwesty-
cji jest „Przebudowa 
drogi gminnej we-
wnętrznej w działce nr 
90/11 w miejscowo-
ści Lubieszów, Gmina 
Nowa Sól” - mowa tu 
o drodze za sklepem. 
Procedura przetargowa 
dobiegła końca, jeśli 
wszystko pójdzie zgod-
nie z planem, inwesty-
cja powinna zakończyć 
się do 30 listopada tego 
roku! Całość zadania 
wyniesie prawie 177 
tys. zł.

Drugą drogą do bu-
dowy jest ta znajdują-
ca się w ciągu ul. Dłu-

giej w Przyborowie. 
Gmina jest aktualnie 
na etapie uzyskiwania 
zgody na realizację 
inwestycji drogowej. 
Według założeń pra-
ce mają ruszyć już w 
sierpniu. Będzie to 
pierwsza z wielu dróg 
objętych planem roz-
budowy na lata 2020-
2021. Przypomnijmy, 
zadanie zostanie zre-
alizowana w ramach 
Funduszu Dróg Samo-
rządowych, z którego 
Gmina pozyskała 13 
mln zł pokrywających 
80% kosztów. Dotych-
czas jest to najwięk-

2 urządzenia siłowe 
oraz stół pingpongowy. 
Znajduje się tam już 
boisko wielofunkcyj-
ne, dzięki czemu ca-
łość tworzy kompleks 
sportowo-rekreacyjny. 
Zadanie zostanie wyko-
nane w porozumieniu i 
we współpracy Gminy z 
Sołectwem Stara Wieś. 

sze dofinansowanie na 
drogi w historii gminy, 
a kwota, którą udało 
się pozyskać w pierw-
szym roku drugiej ka-
dencji Wójta Gminy 
Nowa Sól Izabeli Boj-
ko znacznie przewyż-
sza kwoty wszystkich 
inwestycji drogowych 
zrealizowanych w całej 
poprzedniej kadencji. 
W związku z powyż-
szym, prognoza roz-
woju gminy na kolejne 
lata przedstawia się w 
pomyślnej perspekty-
wie.

O szczegółach dot. 
przebudowy ww. dróg 
będziemy Państwa in-
formować na bieżąco 

na stronie interneto-
wej Gminy Nowa Sól, 
portalu społecznościo-

wym facebook, a także 
w kolejnych numerach 
„Naszych Wieści”.

15

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



JAROSŁAW GOWIN 
Z WIZYTĄ W GMINIE 
NOWA SÓL.

TRUDNA DROGA INWESTYCJI.

W czerwcu gminę 
wiejską Nowa Sól od-
wiedził wicepremier (w 
latach 2015-2020) Jaro-
sław Gowin. Spotkanie 
było okazją do rozmów 
na temat przyszłości gmi-
ny, programów unijnych, 
jak również do wymiany 
zdań dot. bieżącej samo-
rządowej problematyki. 
Gość zwiedził naszą per-
łę turystyczną, jaką jest 
wyremontowany most w 
Stanach oraz „Zielony 
Amfiteatr” w Lubięcinie. 

Był też czas na bliższe 
przyjrzenie się naszym 
zabytkom. Wtedy też 
został podjęty temat re-
nowacji zabytków, który 
to niejednokrotnie przy-
sparza wiele problemów 
samorządom gminnym. 
„Wizytę można uznać za 
bardzo ważną, a przede 
wszystkim taką, która w 
dłuższej perspektywie 
czasu wpłynie na kolejne 
sukcesy naszej gminy” - 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

Mimo, że Gmina ze 
swojej strony dopełniła 
wszelkich formalności, to 
do Wojewody Lubuskiego 
wpłynęło odwołanie od tej 
decyzji, a złożył je nie kto 
inny, jak mieszkaniec Lu-
bieszowa, do którego dzia-
łek m.in.  projektowana 
jest droga. Paradoks całej 
sprawy polega głównie na 
tym, że osoba pochodząca 
ze środowiska zarzuca-
jącego Wójtowi Gminy 
Nowa Sól niedopełnienie 
obietnicy wyborczej, któ-
rą jest owa inwestycja, 
podejmuje jednocześnie 
kroki blokujące spełnie-
nie jej. Wnioski nasuwają 
się same. Procedury urzę-
dowe muszą być jednak 
zachowane i skoro miesz-
kaniec Lubieszowa zgłosił 
sprzeciw, to sprawa mu-
siała zostać rozpatrzona. 
10 czerwca br. do Urzędu 
Gminy Nowa Sól wpły-
nęła decyzja Wojewody 
Lubuskiego kończąca po-
stępowanie odwoławcze. 
Z  treścią Obwieszczenia 
Wojewody można zapo-

Gmina Nowa Sól siedzi na milionach ton srebra 
i miedzi! 

To nie fake news, bo 
temat bogactw – wg. 
szacunków blisko 850 
mln ton rudy miedzi

 i srebra, 11 milionów 
ton miedzi i 36 tysięcy 
ton srebra znajdujących 
się pod ziemią nasze-
go regionu, znany jest 
wszystkim od dawna 
i wielokrotnie był już 
poruszany w mediach. 
Przypomnijmy, 23 maja 
2018 r. w okolicy m. 
Lubięcin odbyło się 
uroczyste spotkanie roz-
poczynające ostatni etap 
prac nad dokumentacją, 
która jest niezbędna do 

budowy nowego kom-
pleksu wydobywcze-
go na terenie gminy. 
Padło też wtedy wiele 
obiecujących słów ze 
strony inwestora. Dy-
rektor Generalny firmy 
prof. Stanisław Speczik 
zapowiedział, że jeżeli 
ministerstwo zatwier-
dzi dokumentację, firma 
będzie mogła kontynu-
ować wiercenia i przy-
gotowywać wszystko 
do koncesji eksplo-
atacyjnej. W ostatnim 
czasie temat powrócił. 
Spółka Copper należąca 
do kanadyjskiej Mie-
dzi Copper Corporation 
(MCC), w lutym tego 
roku ogłosiła informa-

cję, że jest już w posia-
daniu decyzji o zatwier-
dzeniu dokumentacji 
geologicznej na wydo-
bycie złoża rud miedzi 
i srebra „Nowa Sól”. 25 
czerwca br. w Jesionce 
(gm. Kolsko) odbyło się 
spotkanie z profesorem 
Speczikiem, w którym 
wzięła udział również 
Pani Izabela Bojko - 
Wójt Gminy Nowa Sól. 
Tematem rozmów było 
podejmowanie kolej-
nych kroków uskutecz-
niających przeprowa-
dzenie ww. inwestycji. 
Kanadyjska spółka za-
pewnia, że dysponuje 
technologią umożli-
wiającą wydobycie su-

rowców z głębokości 
ponad 1500 metrów, a 
właśnie taka jest nam 
potrzebna. Z niecier-
pliwością oczekujemy 
na dalszy bieg wyda-

rzeń, bowiem kopalnia 
nie tylko wzbogaciłaby 
nasz region, ale przede 
wszystkim stworzyłaby 
nowe miejsca pracy dla 
ponad 8 tys. ludzi. 

Prof. Stanisław Speczik oraz Wójt Gminy Nowa Sól 
rozmawiali o przyszłości kopalni, szansach rozwoju 
gminy i korzyściach dla mieszkańców.

Realizacja inwestycji drogowej pn. „Budowa dróg gminnych (os. Nad Stawem), 
odcinek I w km 0+000,00 – 0+465,44, odcinek II w km 0+000,00 – 0+128,55 w 
m. Lubieszów wraz z budową odwodnienia drogowego” była zaplanowana już od 
dawna, tym samym trwał proces kompletowania przez inwestora niezbędnych 
dokumentów i pozwoleń…  

znać się na stronie BIP 
UG Nowa Sól. Zgodnie z 
decyzją, zarzuty nie znaj-
dują uzasadnienia w stanie 
faktycznym i prawnym i 
nie zasługują na uwzględ-
nienie, a wszelkie opinie, 
uzgodnienia oraz pozwo-
lenia spełniają wymaga-
nia, projekt zagospodaro-
wania terenu jest zgodny 
z przepisami techniczno- 
budowlanymi. 

„Sytuacja ta pokazuje, 
że przeprowadzenie nie-
których inwestycji wyma-
ga przejścia przez trudną i 
skomplikowaną drogę. Je-
den głos niezadowolonego 
mieszkańca może wstrzy-
mać nasze plany rozbudo-
wy dróg. Myślę, że miesz-
kańcy powinni czasem 
spojrzeć na dobro ogółu, 
a nie mieć na względzie 
tylko swoje podwórko. 

Jest to przecież inwestycja 
publiczna, z której sko-
rzystają wszyscy. Czasem 
trzeba przedłożyć interes 
publiczny nad własny. 
Próba wstrzymania budo-
wy drogi jest działaniem 
na szkodę interesu spo-
łecznego, zwłaszcza gdy 
przesłanki już na pierwszy 
rzut oka są bezpodstaw-
ne.” – mówi Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko.

Decyzja Wojewody jest 
ostateczna, niezadowolo-
nemu mieszkańcowi służy 
jednak prawo wniesienia 
skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego 
w Gorzowie Wlkp. Jeśli 
jednak takiej skargi nie 
wniesie, Gmina Nowa Sól 
będzie mogła w końcu 
przystąpić do realizacji za-
dania. Oby znów ta droga 
nie była… trudna.
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REMONT POMOSTU W JEZIORNEJ.

IBOMBO JEST W HIMALAJACH, 
BĘDZIE TEŻ NA NASZEJ ŚCIEŻCE.

NASADZENIA WE WROCISZOWIE I W CHEŁMKU.

Gmina Nowa Sól ma 
do zaoferowania wiele 
miejsc do wypoczynku i 
rekreacji na łonie natury. 
W okresie letnim najbar-
dziej atrakcyjnymi miej-
scowościami stają się te 
usytuowane nad jeziora-
mi oraz z bezpośrednim 
dostępem do plaży, a są 
to: Chełmek, Jodłów, 
Józefów i Jeziorna. Nie-
wątpliwie największym 
powodzeniem wśród 
turystów cieszy się zre-
witalizowany „Cypel” w 
Jodłowie. Warto jednak 
zwrócić uwagę na inne 

miejsca, nieco mniejsze, 
ale i bardziej spokoj-
ne. Wiele inwestycji w 
ostatnich latach zostało 
zrealizowanych w Je-
ziornej, dzięki czemu z 
każdym rokiem tamtej-
sza plaża zyskuje wiele 
atutów. Wśród licznych 
atrakcji znajdziemy tam 
Boisko do Plażowej 
Piłki Siatkowej, współ-
finansowane w ramach 
Programu „Lubusik – 
Sportowe Lubuskie na 
lato”, czy Otwartą Strefę 
Aktywności „OSA” po-
wstałą w ramach Progra-

IBOMBO jest prężnie 
rozwijającą się polską 
firmą, która specjalizu-
je się w produkcji Sta-
cji Naprawy Rowerów. 
Stacje umożliwiające 
podstawowe naprawy 
każdemu rowerzyście 
funkcjonują już w wie-
lu krajach, np. w Niem-
czech, Francji, Hiszpanii, 
Szwecji, Wielkiej Bryta-
nii, Kanadzie, Tajwanie, 
a nawet w Himalajach, 
w miejscowości Manang 

3540 m n.p.m. (Nepal) - 
jest to najwyżej zamon-
towana stacja naprawcza 
na Świecie! Do końca 
lipca br. darmowa po-
moc przy podstawowych 
naprawach rowerowych 
będzie dostępna również 
przy Miejscach Obsługi 
Rowerzystów (MOR) 
znajdujących się na te-
renie gminy Nowa Sól 
(MOR), a dokładnie w 
Stanach i w Ciepielowie- 
na ścieżce rowerowej 

powstałej w ramach pro-
jektu „Kolej na rower”. 
Ogromne podziękowanie 
za sfinansowanie stacji 
należą się sołectwu Cie-
pielów. „Gdy wybieramy 
się w podróż rowerową 
powinniśmy liczyć się z 
tym, że może przydarzyć 
się nam niespodziewana 
awaria naszego jedno-
śladu. Niestety nie za-
wsze jesteśmy w stanie 
przewidzieć taką sytu-
ację i rzadko kto wozi ze 

Od czerwca Wro-
ciszów i Chełmek 
zmieniły nieco swój 
wizerunek, a to wszyst-
ko dzięki pracom zwią-
zanym z nasadzeniami 
krzewów i roślin ozdob-
nych na poboczach ulic 
ww. miejscowości. Jest 
to kontynuacja dzia-
łań mających na celu 
poprawę estetyki prze-
strzeni publicznej w 
gminie wiejskiej Nowa 
Sól. Całość ma tworzyć 
przemyślany botanicz-
nie zielony teren i cie-
szyć oko mieszkańców.

Tym razem w akcji 
upiększania Chełmka 
wzięli udział Radny 
Chełmka Witold Zarek 
oraz pracownicy Re-

feratu Gospodarczego 
UG Nowa Sól, nato-
miast we Wrociszowie 
rękawy zakasali: Wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko, Państwo 
Majchrzak, Pan Ma-
riusz Ciunajcis, które-
mu dzielnie wtórowała 
córka (6 l.), Pan Prze-
mysław Piasecki (pra-
cownik UG) oraz inni 
mieszkańcy, przy któ-
rych posesjach zosta-
ły posadzone rośliny. 
„Dziękuję wszystkim 
osobom zaangażowa-
nym w zmiany, które 
zachodzą na gminnych 
skwerach! Dziękuję 
Pani Sołtys Beacie Boś 
za pilotaż nasadzeń. 
Systematycznie stara-

mu małej infrastruktury 
sportowo-rekreacyjnej o 
charakterze wielopoko-
leniowym ( tzw. siłownia 
napowietrzna, gry plene-
rowe, miejsce na ognisko 
oraz stoły piknikowe). 
Teraz naszedł czas na 

remont pomostu, na któ-
ry Gmina zabezpieczyła 
środki w tegorocznym 
budżecie. Jak zapowia-
da Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko – 
„wszystko jest na dobrej 
drodze, dokumentacja 
została przygotowana. 
W tej chwili oczekujemy 

na zgodę Państwowego 
Gospodarstwa Wodnego 
Wody Polskie, po któ-
rej uzyskaniu od razu 
przystąpimy do reali-
zacji zadania.”. Dodat-
kowo wszystkie plaże 
zostały uporządkowane, 
a do tych w Jeziornej, 
Chełmku i Józefowie 
trafiła nowa nawierzch-
nia piaszczysta, której 
zakupu dokonała Gmina 
Nowa Sól. Sezon wa-
kacyjnego wypoczynku 
w pełni, zapraszamy do 
małych i urokliwych 
miejscowości w naszej 
gminie - z dala od tłoku i 
miejskiego zgiełku. 

sobą sprzęt naprawczy. 
Postanowiliśmy wyjść 
naprzeciw takim pro-
blemom. Jeśli awaria 
nastąpi akurat na odcin-
ku znajdującym się na 
terenie naszej gminy, to 
szczęście w nieszczęściu 
będzie takie, że bez pro-
blemu poradzimy sobie z 
usterką za pomocą stacji 
Ibombo. Mam nadzieję, 
że takich przypadków 
będzie jednak jak naj-
mniej, ale jak przestrzega 
znane polskie przysłowie 
– lepiej dmuchać na zim-
ne… Szerokiej drogi!” – 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

będą zachodziły zmia-
ny. Mam nadzieję, że 
podczas kolejnych eta-
pów upiększania tych 
miejscowości, ale rów-
nież i innych, odzew 
mieszkańców będzie 
tak samo pozytywny. O 
ile w wielu miejscach 
jest to kontynuacja na-
sadzeń, to nie brakuje 

my się dbać o wszyst-
kie miejscowości, ale 
szczególnie ważne jest 
przy tym zaangażo-
wanie Sołtysów oraz 
samych mieszkańców. 
Potrzebne są chęci i 
mobilizacja, a we Wro-
ciszowie tego nie za-
brakło. To nie koniec, 
w naszej gminie wciąż 

lokalizacji, które będą 
dopiero zagospodaro-
wywane” – mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko.
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NIEKOŃCZĄCY SIĘ PROBLEM 
PRZESZKADZAJĄCYCH 
PRZYSTANKÓW.

Na chwilę obecną znisz-
czone są te w Przyborowie, 
Kiełczu, Rudnie i Lubięci-
nie.

 Czy przejawy wandali-
zmu w naszej gminie są już 
normą?

- Mamy nadzieję, że nie!
Jak długo będzie to jesz-

cze trwało?
- Oby to był ostatni 

raz…
Kto za to zapłaci?
- Oczywiście podatnicy, 

czyli wszyscy mieszkańcy!
 Dbajmy o nasze wspól-

ne dobro – REAGUJMY!

KINO PLENEROWE W LUBIĘCINIE.

PRZETARG NA DZIAŁKI W JODŁOWIE.

POŻEGNALIŚMY PRZEDSZKOLAKÓW I 
ÓSMOKLASISTÓW.

W związku z epidemią 
koronawirusa impre-
zy plenerowe w gminie 
Nowa Sól zostały od-
wołane, w tym roku nie 
będzie też Dożynek. Wy-
chodząc naprzeciw ocze-
kiwaniom mieszkańców 
proponujemy bezpiecz-
niejszą formę wspólnego 
spędzenia czasu. Formę, 
w której łatwiej będzie 
zachować zalecany dy-
stans społeczny. Gmina 
Nowa Sól zaprasza na 
KINO PLENEROWE - 
22 SIERPNIA 2020 r. o 
godz. 21:00 W ZIELO-
NYM AMFITEATRZE 
W LUBIĘCINIE.

1. Opis nieruchomości: 
nieruchomość poło-
żona jest w obrębie 
Jodłów, gmina Nowa 
Sól, oznaczona  ewi-
dencyjnie numerami  
działek  185/11 o pow. 
738 m² oraz 185/12 o 
pow. 767 m², dla któ-
rej Sąd Rejonowy w 
Nowej Soli prowadzi 
księgę wieczystą KW 
ZG1N/00021238/5.

2. Cena wywoławcza dla 
działki 185/11 – 50 
000,00 zł (plus podatek 
VAT). Cena wywoław-
cza dla działki 185/12 
– 52 000,00 zł (plus 
podatek VAT)

Placówka w Przy-
borowie przygotowa-
ła krótki występ ar-
tystyczny, po którym 
dzieci odebrały dy-
plomy i oddały swoje 
przedszkolne czapki. 
Był to symboliczny 

Mieszkańcy mają moż-
liwość wyboru repertu-
aru oddając głos na 1 z 
5 propozycji zawartych 
w ankiecie, która została 
opublikowana na stronie 

internetowej gminy oraz 
profilu facebook. 

Zachęcamy do oddania 
głosu. Na Wasze odpo-
wiedzi czekamy do 31 
lipca.

WÓJT  GMINY NOWA SÓL ogłasza przetarg ustny nieograniczony  na sprzedaż prawa 
własności nieruchomości niezabudowanej, położonej w miejscowości Jodłów, 
gmina Nowa Sól.

24 czerwca br. w „Bajkowej Przystani” w Przyboro-
wie oraz „Wesołym Zakątku” w Kiełczu odbyło się 
zakończenie roku przedszkolnego i tym samym - 
pożegnanie przedszkolaków, którzy od września za-
czną kolejny etap edukacji, zasiadając tym razem w 
szkolnych ławach.

3. Termin i miejsce prze-
targu: 30 lipca 2020 r. 
(czwartek), godz. 9°°,  
w  siedzibie  Urzę-
du Gminy Nowa Sól,  
przy  ulicy  Moniusz-
ki 3a w Nowej Soli, 
na    drugim   piętrze   
budynku  w  sali   nu-
mer  8.

4. Wysokość wadium: 
dla działki 185/11 – 5 
000,00 zł, dla działki 
185/12 – 5 200,00 zł. 
Termin wpłacenia wa-
dium  27 lipca 2020 r.

5. Informacja o miejscu 
wywieszenia I publika-
cji ogłoszenia o prze-
targu: tablica ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu 

Gminy Nowa Sól, przy 
ul. Moniuszki 3a, 67-
100 Nowa Sól, strona 
internetowa Urzędu 
Gminy Nowa Sól: 
www.gminanowasol.
pl  oraz Biuletyn Infor-
macji Publicznej Urzę-
du Gminy Nowa Sól: 
https://nowasol.bip.net.
pl/ 

6. Szczegółowych in-
formacji dotyczą-
cych przetargu można 
uzyskać w siedzibie 
Urzędu, pok. 11, tel. 
68 8886218 w godzi-
nach urzędowania: po-
niedziałek 7°° - 16°°, 
wtorek – czwartek 7°° 
- 15°°, piątek 7°°- 14°°.

Pamiątkowa fotografia z pożegnania przedszkolaków 
z „Wesołego Zakątka” w Kiełczu.

Prosimy mieszkańców 
o zgłaszanie wszelkich ak-
tów wandalizmu do Urzę-
du Gminy Nowa Sól.

akt zakończenia przy-
gody w „Bajkowej 
Przystani”. Natomiast 
w Kiełczu motywem 
przewodnim była pre-
zentacja multimedial-
na, po której nastąpiły 
chwile wzruszenia. 
W obu przedszkolach 

przemówienie wygło-
sił dyrektor Sylwester 
Buczyński. W krót-
kich słowach podzię-
kował rodzicom za 
współpracę oraz zaan-
gażowanie, a Paniom 
przedszkolankom za 
wzorową pracę. Do 
dzieci natomiast skie-
rował życzenia miłych 
i spokojnych wakacji. 
Nie obyło się również 
bez podziękowań w 
stronę Wójta Gminy 
Nowa Sól Izabeli Boj-

ko „dobra współpraca 
z samorządem zaowo-
cowała dobrze wypo-
sażonymi placówkami i 
kontynuacją remontów, 
które na chwilę obecną 
konieczne są zwłasz-

cza w oddziale przed-
szkolnym w Kiełczu.”. 
Wójt Gminy Nowa Sól 
odniosła się do tego, 
że „choć dzisiaj spo-

(ciąg dalszy na stronie 19.)

Drodzy rolnicy, na 
stronie internetowej 
Ministerstwa Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi została 
udostępniona aplikacja 
publiczna, poprzez któ-
rą można składać wnio-
ski o oszacowanie strat 
w uprawach rolnych 
spowodowanych przez 

suszę. Aplikacja wyge-
neruje także protokół 
z oszacowania strat. 
Aplikacja znajduje się 
na stronie interneto-
wej: https://www.gov.
pl/web/rolnictwo/cyfry 
zacja-szacowania-strat 
-spowodowanych-prze 
z-susze

Wnioski o oszacowanie strat 
w uprawach rolnych
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tkaliśmy się wspólnie, 
aby pożegnać naszych 
maluchów, to niedługo 
z większością i tak zo-
baczymy się ponownie 
na rozpoczęciu roku 
szkolnego w Zespole 
Edukacyjnym w Przy-
borowie.”. Następnie 
Pani Wójt przekaza-
ła małe prezenty nie-

(ciąg dalszy ze strony 18.) zbędne do prawidłowej 
pielęgnacji przyprzed-
szkolnych ogrodów: 
„Bajkowa Przystań” 
otrzymała kosiarkę, a 
„Wesoły Zakątek” ze-
staw do podlewania 
trawników, krzewów 
i kwiatów. Wszystkim 
przedszkolakom raz 
jeszcze życzymy powo-
dzenia w szkole! Trzy-
mamy za was kciuki!

Dzieci z „Bajkowej Przystani” w Przyborowie pożegnały się ze swoimi 
opiekunkami, by od września rozpocząć naukę w szkole.

„Przed nami długa droga, przed nami 
cały świat”

„Miał być bal, niestety 
z powodu panującej sy-
tuacji epidemiologicznej, 
tradycja ta musiała zostać 
odwołana. Uczniowie jed-
nak zasługują na godne 
pożegnanie wieńczące 8 
lat nauki w naszej szko-
le” – powiedział dyrek-
tor placówki Sylwester 
Buczyński. Mimo wszyst-
ko, 25.06.2020 r. odbyła się 
skromna i kameralna uro-
czystość, w której udział 
wzięli: Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, Prze-
wodniczący Rady Gminy 
Radosław Kołpaczek, Rad-
ny Robert Majewski, ks. 
proboszcz Jerzy Gałązka, 
grono pedagogiczne, ro-

dzice oraz Ci najważniejsi 
– młodzież opuszczająca 
szkolne mury. Było wiele 
podziękowań, miłych słów, 
prezentów, dyplomów 
i oczywiście wzruszeń. 
„Serdecznie gratuluję wy-
sokich osiągnięć w nauce, 
które są odzwierciedleniem 
uzdolnień i wytężonej pra-
cy. Odnoszone sukcesy są 
powodem do satysfakcji 
oraz inspiracją dla innych 
młodych ludzi, a rozwija-
nie umiejętności i inwesto-
wanie w wiedzę - przepust-
ką do spełniania marzeń” 

– powiedziała Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko. 
Najzdolniejsi uczniowie 
otrzymali nagrodę stypen-
dialną. Największą średnią 
6.0 uzyskał Kacper Janecki 
z 6 klasy. List gratulacyjny 
z najlepszymi życzeniami 
wystosował nawet sam 
patron szkoły – Józef Mły-
narczyk. Wszystkim na-
szym absolwentom życzy-
my powodzenia w dalszej 
edukacji! Mamy nadzieję, 
że zawsze będziecie mile 
wspominać czas spędzony 
w naszej placówce.

to hasło przewodnie te-
gorocznego pożegnania 
uczniów klas 8 Szkoły 
Podstawowej im. Józefa 
Młynarczyka w Przyboro-
wie. 

Wspólna fotografia absolwentów z Przyborowa 
z wychowawcą klasy Panią Anną Podhorecką. 

Szkoła Podstawowa 
im. J. MŁYNARCZY-

KA w Przyborowie:
1. Janecki Kacper
2. Nowak Maria
3. Hołotczyk Krzysztof
4. Frąckowiak Marta
5. Kubera Olaf
6. Kiernożycki Jan
7. Kroczak Hubert
8. Bratuś Hubert
9. Matarewicz Klaudia
10. Kik Adrian
11. Getz Grzegorz
12. Paluch Amelia
13. Wojciech Nadolny
14. Kołpaczek Kinga

Szkoła Podstawowa 
im. Marii Konopnic-

kiej w Lubięcinie:
1. Borowczyk Paulina
2. Freitag Lena
3. Magiera Liliana
4. Klimek Aleksander
5. Zatwarnicki Jerzy
6. Piotr Hanna

7. Krzycki Mikołaj
8. Romaszko Agata
9. Gąsior Eliza
10. Piotr Karolina
11. Bartkowiak Klaudia

Szkoła Podstawowa 
im. Orła Białego w 

Lubieszowie:
1. Andrzejewski 

Dawid
2. Nowak Magdalena
3. Niziałek Kuba
4. Roś Bartosz
5. Marduła Wiktoria
6. Kasprowicz Hanna
7. Rosłon Adam
8. Podhajecka Marita
9. Marek Kacper
10. Majchrzak Antonina
11. Łopińska Julia
12. Ludwiniak Hanna
13. Kłyszko Hanna
14. Wiśniewski Kacper
15. Nowakowska Maja
16. Marek Bartek
17. Janicka Zofia

UCZNIOWIE KLAS 4-8, KTÓRZY UZYSKALI NAJLEP-
SZE WYNIKI W NAUCE ORAZ NAGRODY STYPEN-

DIALNE W ROKU SZKOLNYM 2019-2020:

URODZINY NAJSTARSZYCH MIESZKAŃCÓW GMINY. 
W Gminie Nowa Sól 

mamy wielu Jubilatów 
i Solenizantów, którzy 
ukończyli 90. rok ży-
cia! Rocznice takich 
urodzin są ogromnym 
powodem do radości i 
wyjątkową okazją do 
podkreślenia tego, jak 
ważną częścią lokalnej 
społeczności są nasi 
seniorzy. W ostatnim 
czasie, ze względu na 
sytuację epidemiolo-
giczną, wiele wizyt 
Wójta Gminy Nowa 
Sól zostało odwoła-
nych, a listy gratulacyj-
ne były wysyłane pocz-

tą. Pod koniec czerwca 
powróciliśmy jednak 
do tradycji. „Proszę 
przyjąć życzenia do-
brego zdrowia oraz 
wielkiej satysfakcji z 

życiowych osiągnięć. 
Nasza gmina jest dum-
na, że może się cieszyć 
z osiągnięcia przez na-
szych mieszkańców tak 
wspaniałego wieku” 

30 czerwca br. jubileusz 
90-tych urodzin świętowała 
Pani Józefa Metelica z Lu-
bieszowa.
Pani Józefa pochodzi z 
Mokrowa – wsi w rejonie 
korelickim obwodu gro-
dzieńskiego Białorusi. Do 
Polski przyjechała w 1946 
r. i od tamtej pory na stałe 
zamieszkała w Lubieszowie. 
Jej najcenniejszym dorobkiem życia jest liczna rodzina: 4 
dzieci, 8️ wnuków i aż 16 prawnuków

29 czerwca br. 91 rocznicę 
urodzin obchodził Pan Piotr 
Rogowicz z Wrociszowa.
Nasz Solenizant urodził się w 
Nietążkowie – we wsi poło-
żonej w woj. Wielkopolskim, 
w powiecie kościańskim, a od 
1977 r. na stałe zamieszkał w 
gminie Nowa Sól. Ma 2 synów, 
lecz po stracie żony, od wielu lat mieszka sam. Mimo swojego 
wieku na co dzień zaskakuje wszystkich swoją sprawnością fi-
zyczną, energią, entuzjazmem i poczuciem humoru, a niejednego 
młodziana „zapędziłby w kozi róg”. Na zakupy do Nowej Soli jeź-
dzi rowerem. Niewątpliwie Jego „oczkiem w głowie” jest ogró-
dek. Fasola, ziemniaki i najlepsze pomidory w okolicy pochodzą 
właśnie z ogrodu Pana Piotra.

– powiedziała Wójt 
Gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko, wręczając 

listy gratulacyjne oraz 
symboliczne bukiety 
kwiatów.
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PTASIA OSTOJA W NOWYM ŻABNIE TO SPOKOJNY I CHICHY ZAKĄTEK, 
W KTÓRYM PANUJĄ IDEALNE WARUNKI DO OBSERWACJI PRZYRODY.

Teren ten funkcjonal-
nie podzielony został 
na dwie części: część 
parkową i część ze 
szkółką dendrologicz-
ną. Ta pierwsza – na 
gruncie zadrzewionym, 
porośniętym drzewami 
powstała w dwóch ce-
lach: pielęgnacji stanu 
istniejącego i udostęp-
nienia go mieszkań-
com. W tym miejscu 
zostały utwardzone 
ścieżki parkowe o ukła-
dzie swobodnym, z na-

wierzchnią z kruszywa 
naturalnego, zamonto-
wano także drewniane 
ławki i kosze na śmie-
ci. W części zachodniej 
zagospodarowano plac 
oparty na planie półko-
la o promieniu ok. 8 m, 
zbudowany z tej samej 
nawierzchni, co ścież-
ki oraz zamontowano 
altanę o średnicy ok. 5 
m i ławki stanowiące 
miejsce do odpoczyn-
ku i spotkań na łonie 
natury. We wschodniej 

części, gdzie w koro-
nach drzew gniazdują 
ptaki, założono kar-
mniki i budki lęgowe. 
W celach edukacyj-
nych stworzono ścież-
ki dydaktyczno-przy-
rodnicze, zawierające 
tablice z informacjami 
o gatunkach drzew wy-
stępujących na terenie 
parku, roślinach runa 
parkowego, roślinach 
chronionych, ptakach 
pól i łąk oraz ptakach 
rodzimych i chronio-

nych.  Zamontowano 
również ptasi zegar, 
nasadzono drzewa i ro-
śliny miododajne oraz 
inne rośliny rekom-
pensacyjne. Docelowo 
miejsce ma umożliwiać 
obserwację ptaków. 
Wcześniej wspomnia-
ną, drugą część terenu 
przeznaczono na szkół-
kę dendrologiczną, na 
której zbudowano wiatę 
edukacyjną drewnianą 
ośmioboczną opartą na 
planie koła o średnicy 

ok. 11 m, a w centralnej 
części umieszczono ka-
mienne palenisko. Po-
wierzchnia parku wy-
nosi łącznie 3200 m2. 

Teren przeszedł grun-
towną rewitalizację 
dzięki „Wsparciu ka-
pitału przyrodniczego 
regionu poprzez udo-
stępnianie zasobów 
przyrodniczych w gmi-
nie Nowa Sól w ramach 
Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego – Lu-
buskie 2020.”.
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